
PROTOKÓŁ  NR  XXXIII/2018 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                           
przebiegu obrad XXXIII sesji Rady Miejskiej w Osiecznej w dniu 22 marca 2018 r.                       

w godzinach od 13.00 do 15.15 w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Osiecznej. 

 

 

 

 

 

Przewodniczący obrad:  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Osiecznej Pan Roman Lewicki. 

 

 

 
 

Otwarcia XXXIII sesji Rady Miejskiej oraz powitania Radnych, Gości i pracowników 

Urzędu Miasta i Gminy dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki. 

Na stan 15 Radnych w obradach XXXIII sesji Rady Miejskiej udział wzięli Radni: 

1. Pani Zofia Biała 

2. Pan Dariusz Bojek 

3. Pani Magdalena Cyka 

4. Pan Zbigniew Demski 

5. Pani Judyta Dudka  

6. Pan Mirosław Stanisław Forszpaniak 

7. Pan Jarosław Glapiak 

8. Pani Renata Helena Helińska 

9. Pan Robert Przemysław Jaraczewski 

10. Pan Marek Kozak 

11. Pani Krystyna Stanisława Krajewska 

12. Pan Hubert Kraśner 

13. Pan Roman Paweł Lewicki 

14. Pan Robert Krzysztof Skrzypek 

Pan Radny Andrzej Kaczmarek poinformował o nieobecności na dzisiejszej sesji. Lista 

obecności Radnych Rady Miejskiej stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Ponadto w obradach XXXIII sesji Rady Miejskiej udział wzięli pracownicy Urzędu Miasta                      

i Gminy w osobach: 

Pan Stanisław Glapiak  -   Burmistrz Miasta i Gminy Osieczna, 

Pan Stefan Kuśnierek   -   Zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Osieczna,  

Pani Hanna Smektała   -   Skarbnik Miasta i Gminy Osieczna, 

Pan Sławomir Kosmalski   -   Sekretarz Miasta i Gminy Osieczna,  

Pan Krzysztof Bojarczuk    -   Radca prawny, 

Pani Aldona Nyczak    -   podinspektor Urzędu Miasta i Gminy Osieczna, 

Pani Marta Skorupka   -   referent Urzędu Miasta i Gminy Osieczna, 

Pani Małgorzata Nowak  -   protokolant. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki stwierdził, że w sesji uczestniczy                 

czternastu Radnych, w związku z czym podejmowane uchwały będą miały charakter 

prawomocny. Lista obecności zaproszonych Gości stanowi załącznik nr 2 do niniejszego 

protokołu. 
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Ad. 1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Otwieram XXXIII sesję Rady Miejskiej w Osiecznej w dniu 22 marca 2018 r. Witam Panią 

doktor Nowakowską-Podsiadły, Samorządowców i pracowników Urzędu na kolejnej sesji 

Rady Miejskiej. Zamykam punkt pierwszy porządku obrad. W punkcie drugim przedstawię 

porządek obrad XXXIII sesji. 

Ad. 2. Odczytanie porządku obrad XXXIII sesji Rady Miejskiej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki:  
Porządek obrad dzisiejszej sesji przedstawia się następująco:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Odczytanie porządku obrad XXXIII sesji Rady Miejskiej w Osiecznej. 

3. Informacja na temat wpływu złej jakości powietrza na zdrowie mieszkańców Gminy.  

4. Zgłaszanie interpelacji przez Radnych Rady Miejskiej w Osiecznej. 

5. Zapytania Radnych Rady Miejskiej w Osiecznej. 

6. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Przewodniczącego Rady Miejskiej                             

w Osiecznej. 

7. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

Rady Miejskiej w Osiecznej. 

8. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej                        

w Osiecznej. 

9. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Rady 

Miejskiej w Osiecznej. 

10. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów 

i Budżetu  Rady Miejskiej w Osiecznej. 

11. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta i Gminy Osieczna. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdań z działalności komisji Rady Miejskiej 

w Osiecznej za rok 2017. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu profilaktyki zdrowotnej pn.: 

„Rehabilitacja mieszkańców Gminy Osieczna na lata 2018-2020”.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Osieczna.   

15. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Osieczna na lata 2018-2022.  

16. Podjęcie uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu Gminy Osieczna.  

17. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy miejscowości Jeziorki na lata 

2018 - 2024.  

18. Podjęcie uchwały w sprawie podziału Gminy Osieczna na okręgi wyborcze, ustalenia ich 

granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie podziału Gminy Osieczna na stałe obwody głosowania, 

ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXV/346/2014 Rady Miejskiej                       

w Osiecznej z dnia 19 sierpnia 2014 r. w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżania 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dyrektorom i wicedyrektorom oraz 

nauczycielom pełniącym inne stanowiska kierownicze w szkołach i przedszkolach oraz 

tygodniowy obowiązkowy wymiar godzin nauczycieli dla których wymiar ten jest 

nieokreślony. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli pełniących stanowiska kierownicze, 
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pedagogów, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych, doradców 

zawodowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Osieczna. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy 

Gminą Osieczna a Miastem Leszno w zakresie realizacji zadania pomocy społecznej.  

23. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie od Skarbu Państwa – Starosty 

Leszczyńskiego na podstawie umowy darowizny prawa własności nieruchomości 

położonych w obrębie Świerczyna.  

24. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie przy 

konserwacji ołtarza bocznego w kaplicy północnej w kościele parafialnym p.w. Świętego 

Łukasza Ewangelisty w Świerczynie.  

25. Podjęcie uchwały w sprawie wyodrębnienia w budżecie Gminy na rok 2019 środków 

stanowiących fundusz sołecki. 

26. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Miasta i Gminy Osieczna na 

2018 rok.  

27. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 

Osieczna na lata 2018-2026. 

28. Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i zapytania Radnych – informacja 

Przewodniczącego Rady Miejskiej w Osiecznej. 

29. Wolne głosy i wnioski. 

30. Przyjęcie protokołu XXXII sesji Rady Miejskiej w Osiecznej. 

31. Zakończenie obrad XXXIII sesji Rady Miejskiej w Osiecznej.    
Czy Państwo Radni mają pytania do przedstawionego porządku obrad? Nie widzę. Dziękuję. 

Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem przedstawionego porządku obrad, proszę podnieść 

rękę - 14 głosów. Kto jest przeciw? – 0 głosów. Kto się wstrzymał? – 0 głosów. Dziękuję. 

Stwierdzam, że Rada Miejska w Osiecznej w obecności 14 Radnych uczestniczących                        

w posiedzeniu 14 głosami „za” przyjęła porządek obrad XXXIII sesji. Zamykam punkt 2.                         

Otwieram punkt 3 porządku obrad.    

Ad. 3. Informacja na temat wpływu złej jakości powietrza na zdrowie mieszkańców 

Gminy.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Zgodnie z zapowiedzią i porządkiem obrad proszę w punkcie 3 o informację na temat wpływu 

złej jakości powietrza na zdrowie mieszkańców Gminy. Oddaję głos Pani doktor 

Nowakowskiej-Podsiadły. Proszę.  

Lekarz pediatra i lekarz rodzinny Pani Maria Nowakowska-Podsiadły:     

Dzień dobry Państwu. Jestem lekarzem pediatrą i lekarzem rodzinnym, kierownikiem zakładu 

NZOZ Medicus w Osiecznej. Chciałabym Państwu przedstawić problem, który wszyscy 

znamy, ale nie wiemy, że jest aż tak źle. W całej Polsce słyszymy o smogu, jest alarm 

smogowy, sytuacja wygląda źle. Gmina Osieczna dzięki Panu Burmistrzowi i Radzie 

Miejskiej zdecydowała się na zamontowanie sensorów powietrza, które kontrolują jego 

zanieczyszczenie. Sądzę, że Pan Burmistrz liczył na to, że jak zamontuje sensory, to wszyscy 

się przerazimy i zmienimy podejście do tematu. Myślę, że niestety tak się nie stało a jest to 

spowodowane tym, że wiele osób nie zdaje sprawy z tego, co to jest smog i do czego 

prowadzi. Smog to zanieczyszczenie powietrza. W skład smogu wchodzą substancje, które 

zawierają w sobie dwutlenek węgla, substancje siarkowe, wreszcie najgorsze karcynogeny 

czyli substancje, które są rakotwórcze. W związku z tym, że jest to tak groźne, a u nas często 

jak włączymy sensor, to zobaczymy, że stężenie groźnych pyłów przekracza często 300, 400, 

500, 1000, 1500% normy. Brzmi to przerażająco. Szczególnie jest to niebezpieczne dla dzieci 

do drugiego roku życia i niemowląt, które mają jeszcze niewykształcony w 100% układ 

immunologiczny i dla osób po 65 roku życia oraz które chorują przewlekle na choroby serca, 

na cukrzycę, na nadciśnienie, na przewlekłą chorobę płuc, na astmę oskrzelową, na alergię                  
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i na choroby nowotworowe. Zainteresowałam się tematem bardziej intensywnie. Od 10 lat 

mieszkam w Osiecznej i co roku liczyłam, że będzie to lepiej wyglądało. Mam astmę                          

i właściwie bez inhalatorów nie wychodzę. Jedynie odstawiam je od maja do początku 

września. Pacjenci, którzy mają astmę lub chore oskrzela, tak samo nie mogą odstawić 

lekarstw. U pacjentów chorych na serce, choroby bez przerwy się zaostrzają. Dochodzi do 

zawałów, udarów, wielu chorób nowotworowych. Dzieci chorują na astmę, często mają 

przeziębienia z których nie mogą się wyleczyć. Taki stan trwa kilka miesięcy i doprowadza 

do kompletnego uszkodzenia układu immunologicznego, o czym mówiła Pani profesor 

Chybicka, która jest hematologiem dziecięcym i onkologiem. Zwróciła uwagę, że od 3 lat 

wzrost zachorowań dzieci na białaczkę do 2 roku życia wzrósł w Polsce trzykrotnie. Smog 

wyrządza nam konkretną krzywdę, szczególnie dzieciom. Myślę, że Państwo widzicie, że od 

października do kwietnia w mieście nie ma czym oddychać. Czasami sensor nam pokazuje, że 

jest dobre powietrze. Idąc do Urzędu stwierdziłam po drodze, że tu leci sadza z komina, tu 

wydobywa się toksyczny zapach, tam obok też się coś dzieje. Przez tą krótką drogę, 

mieszkam koło Schroniska, przeszłam obok 7-8 domów i tyle zaobserwowałam. Trzeba 

uświadamiać mieszkańców tych domów, z których kominów wydobywa się toksyczny zapach 

czy pyły. Wymieniłam te straszne choroby, bo to jest prawda i ja to obserwuję. Przestałam, 

jako lekarz, liczyć osoby, które chorują na raka, nie mówię o nowotworze łagodnym. Mówię 

też o dzieciach, które nie mogą się wyleczyć z chorób. Mam dziecko do diagnostyki, 

prawdopodobnie okaże się, że jest to choroba nowotworowa. To dziecko chorowało bez 

przerwy przez trzy miesiące, nie na białaczkę tylko miało nawracające wirusowe infekcje jak 

kaszel, katar, astma się zaostrzyła, itd. W końcu pojawiły się powiększone węzły chłonne na 

całym ciele. Dziecko ma pięć lat. Zdarzyło się też tak, że musiałam w tym sezonie kilkanaście 

osób skierować do szpitala, dwójkę z zawałem serca, trzy panie z udarami mózgu, kilka osób 

z ciężką grypą z powikłaniami. Myślę, że nie tylko grypa ale smog, który nas otacza 

niewątpliwie przyczynił się do tego, co zaobserwowałam. Wiem, że to co mówię wydaje się, 

że to jest truizm, wszyscy o tym wiedzą, ale proszę mi wierzyć, że nie wszyscy sobie zdają 

sprawę z konsekwencji medycznych. Podziękowania dla Gminy za założenie sensorów. Czy 

to coś dało? Czy to ludziom uświadomiło, jakie spalanie śmieci w piecach jest groźne? Nie 

wiem. Wszyscy wiemy, że oddychamy fatalnym powietrzem, ale nie wszyscy sobie zdajemy 

sprawę, co to złe powietrze dla nas oznacza. Chciałabym pochwalić Gminę, bo nie wszystkie 

gminy zdecydowały się na to, żeby zamontować sensory. Obserwuję zapylenie, poziom 

substancji wyniszczających w Gminie Osieczna i stwierdzam, że jest on podobny jak                           

w Dąbrowie Górniczej albo w miastach na Górnym Śląsku. W naszej Gminie jest pod tym 

względem gorzej niż w Krakowie. Jesteśmy na równi z Dąbrową Górniczą gdzie jest 

olbrzymi piec, jest huta Katowice, itd. U nas nie ma żadnego przemysłu. Nie ma żadnego 

powodu, żeby powietrze było takie tragiczne. Tym bardziej, że Gmina jest piękną 

miejscowością, sama miejscowość Osieczna jest z jeziorem, lasami, itd. Tak nie powinno być. 

Powinniśmy tutaj żyć w czystym, zdrowym powietrzu i  nie martwić się o to, że zachorujemy 

na raka. Nie martwić się o to, że będziemy żyć krócej o dziesięć, piętnaście lat. Nie martwić 

się o to, że nas dopadnie zawał, udar, itp. O to nie powinniśmy się w martwić, a jednak się 

martwimy. Jest wiele powodów do zmartwienia. Jak już powiedziałam obserwuję jakość 

powietrza i zdrowie mieszkańców od dziesięciu lat. Co roku z mężem zastanawiamy się nad 

tym, czy już się wyprowadzić z tej pięknej miejscowości, czy jeszcze nie, czy ryzykować 

zdrowiem. Wymienię konkretne nowotwory – raki, które mogą się pojawić z powodu smogu. 

Na pierwszym miejscu jest rak płuc. Na drugim miejscu rak krtani. Na trzecim miejscu rak 

prostaty. Na czwartym miejscu rak nerki, na piątym miejscu rak piersi. Wymieniłam 

najważniejsze, ale oprócz tego mogą się pojawiać oczywiście inne. Na przykład u dzieci 

białaczki i rak płuc. Skąd u dzieci bierze się rak płuc? Takie pytanie zadała mi pacjentka 

ponieważ jej wnuczka, która mieszka we Wrocławiu, zachorowała na raka płuc. Dziecko 
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trzyletnie. Smog jest w powietrzu, opada i wnika do gleby, do wód gruntowych, spożywamy 

owoce, warzywa. Cieszyłam się, bo nigdy nie stosuję oprysków drzew owocowych i byłam 

dumna, że tak wspaniale się odżywiam, ale to nie jest prawda, bo smog jest w glebie i drzewo 

pobiera substancje rakotwórcze z gleby. Zanieczyszczenia wnikają do wód gruntowych, 

pijemy wodę. Stąd między innymi są ciężkie choroby. Pytanie moje jest takie. w związku                   

z tym jak już to wszystko wiemy, to co teraz zrobić żeby inni się o tym dowiedzieli? Być 

może to wynika z kompletnej indolencji, braku odpowiedzialności za swoje zdrowie, za 

zdrowie sąsiada, swoich dzieci, rodziców, itd. Jak do tego dochodzi jeszcze palenie 

papierosów i alkohol to na pewno  nasze zdrowie jest zagrożone. Jeśli dorośli są 

nieodpowiedzialni to zadbajmy o to, żeby nasze dzieci, wnuki, prawnuki były zdrowe. 

Uważam, że coś z tym trzeba zrobić. Co możemy zrobić? Gmina, Radni powinni się nad tym 

zastanowić. Uważam, że przede wszystkim trzeba zacząć od edukacji młodych ludzi. Od 

edukacji w szkołach, przedszkolach, żeby dzieci edukowały dorosłych. Jak rodzic chce palić 

w piecu pociętymi oponami, to żeby dziecko zwróciło uwagę, że to jest rakotwórcze, że to 

jest szkodliwe. Jak ktoś chce palić pampersami, to żeby dziecko zwróciło uwagę, że tak nie 

wolno. Ludzie palą, o czym nie wiedziałam, stare buty, stare szmaty, jeżdżą do lumpeksu                     

i palą w piecach starymi rzeczami nasączonymi substancjami rakotwórczymi. Palą 

pampersami, oponami, zbutwiałym drewnem, obierkami, resztkami z obiadu itd. To wszystko 

prowadzi do tego, o czym już mówiłam. Zanim coś włożymy do pieca zastanówmy się czym 

to skutkuje. W Polsce jest niechlubna tradycja i to jest prawdopodobnie jedyne państwo                     

w Europie, które pali miałem. Miał jest traktowany jako odpad węglowy i nie powinno się 

nim palić. Miał zawiera nie tylko substancje rakotwórcze, ale również sole metali ciężkich 

czyli kadm i ołów. Wiem, że w Osiecznej wiele osób ma piece na miał. Dowiedziałam się 

zupełnie przypadkowo od osoby, która mieszka w Czechach, że Czesi sprzedają miał tylko 

Polakom, za niewielkie pieniądze albo dają za darmo, żeby tylko się go pozbyć. Walkę ze 

spalaniem w piecach byle czego rozpoczęłam od tego, że zwracałam uwagę ludziom, którzy 

palili czymś, czym nie powinni. Spotkałam się z negatywnym odbiorem, z takimi reakcjami, 

że nigdy bym się nie spodziewała, że ktoś tak może mnie potraktować. Pani mieszkająca                       

w moim sąsiedztwie, która pali pampersami wyrzuciła mnie za drzwi i nakrzyczała na mnie. 

Powiedziałam, że poinformuję policję o tym, czym pali w piecu, wtedy zmieniła swoje 

podejście ale na tyle, że już nie pali pampersami w ciągu dnia tylko w nocy. Jeżeli chodzi                   

o palenie w nocy czym się da, to Leszno zakupiło czy zakupi drony, które będą wyposażone 

w sensory do wychwytywania środków toksycznych. Straż miejska jeździ do Poznania na 

szkolenia w tym kierunku. W Lesznie są osoby, które zapłaciły kary po 500, 1.000 do 15.000 

zł, a mimo to zdarza się, że dalej palą śmieciami. W Lesznie rozpoczęto walkę z tym 

problemem poprzez policję, straż miejską. My mamy do dyspozycji policjantów z Zespołu 

Dzielnicowych. Wspomniana Pani zareagowała dopiero na to, jak powiedziałam, że 

sprowadzę policję z Leszna, a to, że ja mówiłam, to nie było dla niej istotne, nie znaczyło dla 

nie nic mimo, że Pani wie, że jestem lekarzem. Ta Pani ma kilkumiesięczne dziecko, kosz na 

odpady ma wielkości jednej trzeciej mojego kosza i nie segreguje śmieci. Zapytałam, proszę 

Pani, a co się dzieje z pampersami, które dziecko używa? A co to Panią obchodzi? Taką 

usłyszałam odpowiedź. Myślę, że jak uruchomimy policję, to takich odpowiedzi nie 

usłyszymy. Uważam, że dobrze by było, żeby wprowadzić edukację w szkołach, rozwiesić 

plakaty, ludzie powinni poczytać w internecie informacje na platformach medycznych. Jest 

platforma e.zdrowie, na której jest napisane wszystko o czym mówię. Co to jest smog, jakie 

substancje zawiera i jaką krzywdę wyrządza człowiekowi. Poza tym wnika w rośliny, zabija 

zwierzęta, itd. Zaprzestano wycinki drzew w Puszczy Białowieskiej, natomiast trwa wycinka 

wokół naszych miejscowości. Jeżdżę z psem na spacer, żeby pooddychać świeżym 

powietrzem na olbrzymiej łące, do miejscowości gdzie są piękne lasy ale zauważyłam, że ich 

powierzchnia zmniejsza się. Jedna trzecia z tych lasów już została wycięta i nadal wycinka 
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trwa. Jeżeli będzie smog, wytniemy lasy, to zostaniemy tylko my i smog. Nie będzie lasów, 

roślin, zwierząt i taki będzie koniec. Czy w takim środowisku chcemy żyć? Czy tego chcemy? 

Ja tego nie chcę. Ja chce, żeby latały i śpiewały ptaki, żeby ryby były w jeziorze, itd. Na 

naszym terenie jest Obszar Natura 2000, gdzie mamy ptaki chronione, gdzie jest jezioro, 

gdzie jeszcze zachowała się roślinność. Jak tak dalej pójdzie, to nie będzie nic. Gierek chciał 

zabetonować Polskę, my niczego nie będziemy betonować, ale drzewa same uschną, ptaki                   

i zwierzęta wyginą, zostaniemy tylko my. Czy chcemy żyć w takim środowisku? Poza tym 

smog prowadzi do tego, że nie wiem czy Państwo zauważyliście, zmienia się klimat. Już nie 

ma wiosny, tylko jest zima i od razu lato. Nie ma pięknej jesieni, nie ma tych przejść 

naturalnych i spokojnych dla człowieka i dla zwierząt, a to prowadzi nie tylko do tego, że 

fizycznie się wyniszczamy ale również psychicznie. Psychiatrzy biją na alarm ile w Polsce 

jest depresji, nie tylko u starszych ludzi, u ludzi w średnim wieku ale u dzieci również. Z tego 

powodu, że klimat zmienia się tak gwałtownie, to organizm nie zdąży się dostosować do tego 

żeby łagodnie przejść w drugą porę roku. Pamiętamy jak kiedyś była mroźna zima, piękna 

wiosna, wspaniałe lato, piękna jesień, złota polska jesień. Czy teraz to jest? Sami widzimy, że 

tego nie ma. Teraz jest zima, za kilka dni będzie +15oC. To jest psychicznie złe dla człowieka. 

Chciałam wrócić do tego, co się dzieje w naszym środowisku. Dlaczego, jeżeli klimat się 

zmienia pojawiają się w Polsce trąby powietrzne, tornada, dziwne zjawiska, których kiedyś 

nie było. To też wynika z tego, że zmienia się klimat a niewątpliwie twórcą zmiany klimatu 

jest smog, ocieplenie, itd. Ktoś, kto doświadczył trąby powietrznej, komu zerwało z domu 

dach, to inaczej będzie na te sprawy patrzył. Dobrze jest jak rzeczy dotyczą innych. Ktoś 

umarł, komuś dach zerwało, komuś coś się stało, a co innego jest jak te rzeczy dotyczą nas. 

Proszę pomyśleć, czy w Polsce jest jakaś rodzina, której by nie dotyczyła jakaś choroba 

nowotworowa? Nie ma. Dlaczego ludzie przeżywają, np. zawały serca? Dlatego, że 

kardiochirurgia w Polsce jest na bardzo wysokim poziomie. Na poziomie takim jak jest we 

Francji, Ameryce czy w Niemczech. Było tyle zgonów z powodu zawałów serca, że 

postawiono na rozwój kardiochirurgii. Ci ludzie, którzy doznali zawału serca są do 

uratowania, ale po paru latach umierają na niewydolność serca z powodu tego, że m.in. smog 

ich zabija, bo zamiast tlenu jest dwutlenek węgla, ludzie nie mają czym oddychać. 

Przepraszam, że moje wystąpienie było emocjonalne, ale ta sprawa dotyczy nie tylko 

Państwa, ale i mnie. W zasadzie jedyną strefą gdzie w Polsce można żyć w czystym 

środowisku, jest strefa 10 do 15 kilometrów nad morzem. W górach też powietrze jest 

zanieczyszczone. W Zakopanem zawieszono sensory na terenie Parku Tatrzańskiego, żeby 

turyści przyjeżdżali, bo mało kto chce przyjeżdżać do Rabki, Żywca i do Zakopanego, więc to 

wymyślili, żeby zafałszować wyniki i pokazują, że powietrze jest dobre. Natomiast na 

deptaku w Zakopanem jest tak zanieczyszczona atmosfera, że młodzi ludzie zaczynają 

chodzić w maskach. W Krakowie poradzili sobie w ten sposób ze smogiem, że ludzie zaczęli 

podłączać domy do gazu, wręcz zostali do tego zmuszeni, ale władze Krakowa 

dofinansowywały najuboższych. Co my zrobimy? Jestem rozczarowana bo Osieczna ma gaz. 

Dziwię się, dlaczego ludzie nie podłączyli swoich posesji do gazu? Faktury za gaz, o czym 

mówiłam Panu Burmistrzowi i Panu Przewodniczącemu, mam mniejsze niż za eko-groszek. 

W tej sytuacji nigdy nie będziemy mieć czystego powietrza. Wczoraj chciałam otworzyć okna 

żeby przewietrzyć sypialnię przed snem. Musiałam je natychmiast zamknąć, bo mój sąsiad                          

o godzinie 23.00 palił prawdopodobnie właśnie pampersami. Była taka „toksa”, że po prostu 

nie do wytrzymania. Jedna z moich pacjentek zajmuje się rozprowadzaniem urządzeń 

oczyszczających mieszkania, pomieszczenia zamknięte ale powiedziała, że muszę uszczelnić 

okna, ale co to znaczy? To znaczy, że będę niewolnikiem swojego mieszkania, że nie będę 

wychodzić na powietrze? Biegam i codziennie wyjeżdżam z psem. Ja, mój mąż i mój pies, 

żeby pooddychać świeżym powietrzem muszę codziennie jechać piętnaście kilometrów. Jak 

zakupię sobie to urządzenie, to nie mam prawa wyjść? Dlatego mój apel, zróbmy coś proszę 
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Państwa, bo możemy nie przeżyć pięciu lat albo zachorujemy na raka, dopadnie nas zawał 

czy udar, albo bardzo się zdziwimy jak nasze dziecko czy wnuk ciężko zachoruje. To są 

sprawy, które nas dotyczą i trzeba o tym mówić odważnie i działać.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dlatego bardzo się ucieszyliśmy, gdy na jednej z komisji dowiedzieliśmy się od Pana 

Burmistrza, że Pani doktor z własnej woli, poprosiła o takie spotkanie. Proszę Państwa 

otwieram dyskusję. Rozpoczynając dyskusję powiem kilka zdań. Mam nadzieję, że Pani 

doktor nie będzie musiała się wyprowadzić z Osiecznej choćby dlatego, że nie bardzo jest 

gdzie, bo wszędzie jest tak zanieczyszczone powietrze.           

Lekarz rodzinny Pani doktor Maria Nowakowska-Podsiadły: 

Tylko nad morzem jest inaczej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

To nie ma być argument. Argumentem ma być to, że my, czy następny Samorząd przez 

kolejne lata wykonamy tytaniczną pracę, żeby przede wszystkim zmienić świadomość ludzi                  

ale też żeby im pomóc, aby tę świadomość zmienić na kilka sposobów. Zaczęła się dyskusja 

zainicjowana przez Pana Burmistrza na komisjach. Cieszę się, że jesteśmy w takim 

momencie, że nie ma między nami sporu co do tego, czy jest problem czy go nie ma. Jeśli my 

będziemy zgodni co do tego, że nie może być tak, żebyśmy w XXI wieku nawzajem się truli, 

to pójdziemy do ludzi i będziemy walczyć o to, żeby wszyscy tak myśleli jak my. Cieszę się, 

że Pan Burmistrz na jednym z posiedzeń komisji zasugerował, że jeśli będzie taka wola Rady 

Miejskiej, to przygotuje propozycję programu dotacji do wymiany pieców. Cieszę się bo to 

jest konkretne działanie w danym kierunku. Jeśli jest taka wola po stronie Rady Miejskiej, to 

proszę żebyśmy dali upoważnienie Panu Burmistrzowi do wszczęcia prac nad programem po 

to, abyśmy w najbliższym czasie dostali propozycję, jak zdaniem Pana Burmistrza miałby ten 

program funkcjonować, na jakich zasadach, do kogo byłby skierowany, itd. Mam 

świadomość, że nawet jeśli opracujemy najlepszy program, to do wymiany pieców i do 

przejścia na paliwo ekologiczne przekonamy tylko część mieszkańców. Pozostała część 

mieszkańców, czy będzie program czy nie pozostanie przy dotychczasowych 

przyzwyczajeniach i będzie dalej zatruwała powietrze, środowisko i ludzi. Mówiliśmy 

również o tym, że potrzeba naszej wspólnej odwagi do tego aby dać upoważnienie policji czy 

policji środowiskowej, bo to nie jest problem Osiecznej tylko całej Polski, Powiatu, itd., do 

przeprowadzania kontroli, żeby ludzie mieli świadomość, że przyjdzie kontrola, skuteczna 

kontrola i będzie nakładała mandaty. Niestety mandaty za taki czyn są tylko pięćset złotowe, 

ale jak ktoś permanentnie będzie otrzymywał pięćset złotych mandatu, to może zmieni swoje 

postępowanie.   

Lekarz rodzinny Pani doktor Maria Nowakowska-Podsiadły: 

Zacznie mu się opłacać, żeby piec kupić. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dyskusję o smogu i wypracowaniu programu pomocowego dla mieszkańców mającego  

wpływ na ograniczenie zanieczyszczania podejmowaliśmy wielokrotnie. Po raz kolejny 

powiem, że tylko mogę potwierdzić, pokazać faktury na to ile płacę za gaz w domu 

jednorodzinnym. Jeśli chodzi o koszty ogrzewania gazem to powstał mit, że w porównaniu                   

z innymi paliwami jest to wielokrotnie droższy system. Na komisjach zgłaszaliśmy pierwsze 

pomysły dotyczące ograniczenia smogu. Jeden z nich był prosty i oczywisty widziałem, że 

spodobał się Panu Burmistrzowi, polegał na tym, że jeśli wydajemy pozwolenia na budowę  

w naszej Gminie gdzie jest sieć gazowa, to z obowiązkiem podłączenia się do tej sieci. Ten 

pomysł nie rozwiązuje problemu ponieważ takich pomysłów potrzeba kilka.  

Lekarz rodzinny Pani doktor Maria Nowakowska-Podsiadły: 

Bardzo dobry pomysł.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 
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Mówiliśmy o tym, że to nie dotyczy kogoś, kto ma problem za co kupi opał, tylko tych którzy 

chcą budować dom w naszej Gminie przy ulicy gdzie jest gaz, to mają obowiązek podłączyć 

posesję do sieci gazowej. Jedna sfera to są rzeczy, które zależą od nas w sposób bezpośredni. 

Druga sfera to oczekiwanie, niekoniecznie bezczynne, na decyzje na szczeblu rządowym. 

Mówi się o programach na termomodernizację, na zlikwidowanie tzw. ubóstwa 

energetycznego polegającego na braku pieniędzy na rachunki. Pani doktor powiedziała, że                 

władze Krakowa udzielają najuboższym wsparcia finansowego w tym zakresie. My bez 

pomocy państwa i wspólnych działań wszystkich samorządów nie poradzimy sobie z tą 

sytuacja. Czy Szanowna Rada Miejska jest gotowa na to, żeby upoważnić i prosić Pana 

Burmistrza o przygotowanie propozycji programu dofinansowania do wymiany źródeł ciepła 

przez mieszkańców. Może to być projekt programu niekoniecznie w formie uchwały po to 

żebyśmy jeszcze przed końcem kadencji podyskutowali o tym, czy nas stać, w jakiej 

kolejności i jakby to mogło przebiegać. Proponuję przegłosowanie tej propozycji i zapytam, 

kto z Państwa Radnych jest za tym, abyśmy poprosili Pana Burmistrza o opracowanie 

programu dofinansowania do wymiany źródeł ciepła? Kto jest za udzieleniem upoważnienia 

proszę podnieść rękę  – 14 głosów. Kto jest przeciw? – 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu? 

– 0 głosów. Dziękuję. Cieszę się, że będziemy mogli zapoznać się z programem w tym 

zakresie. Kolejna rzecz, o której wspominała Pani doktor, to potrzeba kilkoro odważnych 

ludzi, takich jak Pani doktor, aby zwrócić uwagę tym, którzy świadomie zatruwają 

środowisko. Chciałbym prosić Panią doktor, żebyśmy rozważyli możliwość pójścia na 

zebrania z rodzicami do szkół i przedstawili to, o czym dzisiaj rozmawiamy.                 

Lekarz rodzinny Pani doktor Maria Nowakowska-Podsiadły: 

Bardzo dobry pomysł.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Jeśli Pani doktor życzy sobie, żeby ktoś z nas wziął udział w takim zebraniu, to ja jestem 

chętny. Zapytamy rodziców, czy są aby na pewno pewni, że chcą dalej truć swoje dzieci.   

Lekarz rodzinny Pani doktor Maria Nowakowska-Podsiadły: 

Tak jak powiedziałam edukacja jest podstawą w tym działaniu, ale ma Pan rację edukacja nie 

tylko dzieci ale również rodziców bo wielu z nich nie jest świadoma zagrożenia.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Pójdźmy na kilka zebrań do szkół w Gminie. Szkoła w Osiecznej organizuje zebrania ogólne 

z rodzicami, na których mówi się m.in. o narkotykach, dopalaczach, itp. więc niech będzie też 

na temat smogu. 

Lekarz rodzinny Pani doktor Maria Nowakowska-Podsiadły: 

Jestem chętna do udziału w takim spotkaniu. Zrobię wszystko, żeby mieć dla siebie świeże, 

czyste powietrze.    

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Zadbajmy o to dla siebie ale też dla naszych dzieci i wnuków, bo Osieczną, to co zawsze 

mówimy jako Samorządowcy, dostaliśmy tylko na chwilę, po kimś i dla kogoś. Kto jeszcze                   

z Państwa Radnych chciałby zabrać głos? Pani Radna Zofia Biała. Proszę. 

Radna Rady Miejskiej Pani Zofia Biała: 

Szanowni zebrani! Dziękuję Pani doktor za te emocje, za to, że Pani jest zbulwersowana 

stanem rzeczy. Również jestem tą sprawą zbulwersowana. Myślę, że my siedzący w tej sali  

w zdecydowanej większości, jeśli nie wszyscy staramy się dbać o nasze środowisko. Pani,                     

w swojej wypowiedzi o szkodliwym działaniu smogu, wspomniała o dzieciach i ludziach 

starszych. Wiem, że na ludzi w sile wieku i młodszych smog tak samo źle działa. Tylko tyle, 

że efekty tego negatywnego oddziaływania przychodzą później, bo są bardziej odporni niż 

dzieci i ludzie starsi. Co można zrobić już dzisiaj. Od razu można przestać palić śmieciami. 

Bo palenie śmieci oprócz tych, które Pani wymieniła, ludzie palą także meblami 

lakierowanymi, jest szkodliwe. 
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Lekarz rodzinny Pani doktor Maria Nowakowska-Podsiadły: 

Ja wszystkiego nie wymieniłam, ponieważ nie wiem czym ludzie palą w piecach.             

Radna Rady Miejskiej Pani Zofia Biała: 

Mamy możliwość oddania starych mebli do Miejskiego Zakładu Oczyszczania. Nie musimy 

martwić się co z nimi zrobić. Ludzie palą starymi meblami, szmatami a mamy możliwość 

żeby tak nie postępować. Myślę, że od dziś można przestać palić pampersami, śmieciami 

gdyby tylko ludzie tego chcieli. 

Lekarz rodzinny Pani doktor Maria Nowakowska-Podsiadły: 

Zgadzam się z Panią. 

Radna Rady Miejskiej Pani Zofia Biała: 

Mam jeszcze pomysł, aby wykonać wymowne plakaty dotyczące tego zagadnienia. Może 

Pani umieściłaby je w Ośrodku Zdrowia ponieważ ma Pani styczność z matkami, z rodzicami 

najmłodszego pokolenia.  

Lekarz rodzinny Pani doktor Maria Nowakowska-Podsiadły: 

Uważam, że trzeba o tym pomyśleć, rozmawialiśmy również o tym na spotkaniu z Panem 

Burmistrzem. To jest także rodzaj edukacji, nie tylko bezpośrednie spotkania ale także 

plakaty. Z plakatu musi jasno wynikać, co on powoduje. Mogę brać udział w opracowywaniu 

takich plakatów, które powinny pojawić się w przedszkolach, szkołach, na wsiach, w mieście. 

Od dłuższego czasu rozmawiam z pacjentami, szczególnie z młodymi ludźmi, którzy mają 

dzieci bo oni są w ten temat zaangażowani i tacy najbardziej energetyczni. Jeśli chodzi o ten 

temat, to oni już wykonują dobrą robotę na wsiach. Idą do sąsiada i mówią: proszę przestać 

palić oponami bo wezwę policję. Były takie przypadki, że Pan spowodował, że policja                          

z Leszna przyjechała i to wystarczyło. Dziecko tego pacjenta ciągle było chore. To nie była 

miła sytuacja. Proszę sobie wyobrazić taką sytuację, że idzie się do sąsiada, którego się zna,                  

z którym dobrze się żyje i nagle mówić mu o czymś takim. To nie jest miłe i łatwe ale trzeba 

się przemóc i zrobić to chociażby dla siebie. Nie będę przywoływać nazwisk, bo nie o to 

chodzi. Obowiązuje ochrona danych osobowych, aczkolwiek truciciel dla mnie nie podlega 

ochronie danych i takie osoby należałoby wymieniać z nazwiska.          

Radna Rady Miejskiej Pani Zofia Biała: 

Wszyscy wiemy, że dzieci są najbardziej czułym punktem dlatego, że są bezbronne. 

Lekarz rodzinny Pani doktor Maria Nowakowska-Podsiadły: 

Dla dorosłych mieszkających w naszej Gminie i nie mających tutaj dzieci, wnuków ta 

sytuacja jest obojętna.   

Radna Rady Miejskiej Pani Zofia Biała: 

Osieczna, w porównaniu z innymi miejscowościami, powinna być w najlepszym położeniu bo 

ma sieć gazową.  

Lekarz rodzinny Pani doktor Maria Nowakowska-Podsiadły: 

W Łoniewie mieszkańcy też mają możliwość podłączenia się do sieci gazowej, a z tej 

możliwości skorzystały tylko cztery rodziny. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Mirosław Forszpaniak: 

To nie jest tylko kwestia zakupu pieca ponieważ konieczna jest wymiana instalacji w domu. 

Jeżeli ktoś ma starą instalację i rury o dużym przekroju, to nie skorzysta z tej możliwości, 

ponieważ musiałby wymienić całą instalację, a to wiąże się z dużymi kosztami.  

Lekarz rodzinny Pani doktor Maria Nowakowska-Podsiadły: 

Tak, ale ile jest warte zdrowie i życie?  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Chciałbym podkreślić, że to nie tylko chodzi o zmianę sposobu ogrzewania na gazowe. Jest 

kilka rodzajów paliw ekologicznych, które będą w myśl nowo obowiązujących przepisów 

dopuszczone do obrotu, np. węgiel ale będą musiały spełniać określone standardy.   
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Lekarz rodzinny Pani doktor Maria Nowakowska-Podsiadły: 

Mówi się o błękitnym węglu, nowoczesnej produkcji węgla ekologicznego, który spala się tak 

jak gaz. Jest droższy ale nie trzeba wymieniać instalacji grzewczej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Potwierdzam to, co Pani doktor powiedziała, że Polska jest jedynym krajem, w którym można 

palić mułami powęglowymi, itd. To są rozwiązania i decyzje, które nie zapadają na naszym 

szczeblu ale miejmy nadzieję, że one zaczną jak najszybciej obowiązywać. My zróbmy 

wszystko to co w naszej mocy. Kto jeszcze chciałby zabrać głos w tym punkcie? Pan 

Burmistrz. Proszę. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Szanowni Państwo! Zgadzam się z tymi wypowiedziami, które przed chwilą wybrzmiały. 

Myślę, że są dwa obszary, co do których powinniśmy i będziemy podejmować działania. To 

jest szeroko rozumiana edukacja, która została zapoczątkowana we współpracy z Urzędem 

Marszałkowskim. W wyniku tej współpracy, w szkołach naszej Gminy, pojawiły się pierwsze 

plakaty mam nadzieję, że przemawiające do młodzieży. Ma być kolejna seria plakatów                     

w większej liczbie. Zatem będziemy je rozpowszechniać i upubliczniać oraz opracujemy 

program wymiany pieców, co do wprowadzenia którego zgodziliśmy się już wcześniej. 

Dzisiaj, z czego się cieszymy, zapadła jednostronna wola Rady, aby projekt takiego programu 

przygotować. Jak powiedziałem wcześniej podejmiemy takie działanie. Nie zgadzam się we 

wszystkim, o czym powiedziała Pani doktor. W wypowiedzi Pani doktor usłyszałem, że 

poziom złej jakości powietrza w Osiecznej jest wyższy jak w Krakowie, a co najmniej taki 

sam czy porównywalny z Dąbrową Górniczą. Dzisiaj sprawdzałem pomiary.      

Lekarz rodzinny Pani doktor Maria Nowakowska-Podsiadły: 

Dzisiaj jest inaczej. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Pani sprawdziła stan powietrza konkretnego dnia i o określonej godzinie, gdzie jednostkowo 

podano wyniki. 

Lekarz rodzinny Pani doktor Maria Nowakowska-Podsiadły: 

Tak, sprawdziłam jak jest u nas, jak jest w Dąbrowie Górniczej oraz w Krakowie.                   

W Dąbrowie Górniczej jakość powietrza była taka jak u nas, a w Krakowie była lepsza. Ale 

są dni, że jest odwrotnie.   

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Dokładnie tak samo postąpiłem kilka minut temu.   

Lekarz rodzinny Pani doktor Maria Nowakowska-Podsiadły: 

Dzisiaj stan powietrza w Osiecznej jest dobry. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Myślę, że rzecz nie jest w spieraniu się, gdzie jest lepiej, gdzie jest gorzej tylko w tym, 

żebyśmy z przekonaniem rozpoczęli długofalowe działania, zmierzające do jednego celu, 

czyli poprawy jakości powietrza naszej małej ojczyzny. W tym przypadku zdeterminowanie                        

i wola działań jest jednoznaczna i takie działania będziemy podejmować. Policja. Wspólnie               

z Panem Sekretarzem spotkałem się z Panami policjantami z Zespołu Dzielnicowych w innej 

sprawie, ale rozmawialiśmy również o tym, na ile mogą wspomóc nasze działania kontrolno                  

-sprawdzające tych mieszkańców Gminy, którzy ich zdaniem palą w piecach niewłaściwymi 

paliwami. Odpowiedź była jednoznaczna. W tej kwestii nie mają żadnych uprawnień. Nawet, 

żeby poprosić właściciela mieszkania czy domu aby zmienił paliwo, bo zdaniem Pana 

policjanta wydaje się, że jest ono złej jakości. Nieprzyjemny zapach, czarny dym, 

wydobywające się z komina pyły dopóki nie zostaną poddane analizie, to zawsze mogą 

budzić wątpliwości i tego typu odpowiedź, o której powiedziała Pani doktor. A co to nas, 

czyli tych którzy w jakiś sposób protestują, obchodzi. Mam nadzieję, że w wyniku 

ogólnopolskich działań stanowisko i uprawnienia policji będą zmienione. Wydaje się, że to 
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byłby jeden z najważniejszych pomocników naszych działań, taki od zaraz. Uważam, że 

niewiele trzeba, żeby przestać palić śmieciami w piecach. Jak to się skończy? Nie wiem. 

Chciałbym podkreślić, że to o czym powiedzieliśmy jest i będzie jednym z naszych działań.  

Lekarz rodzinny Pani doktor Maria Nowakowska-Podsiadły: 

Jeżeli nie policja, która z pewnych względów nie może wykonywać tych czynności,  to może 

postąpmy tak, jak w miejscowości pod Kościanem, gdzie wyznaczono osoby, które są 

wyposażone w urządzenia i chodzą po posesjach dokonując kontroli czym kto pali w piecu.  

Może to jest jakieś wyjście z sytuacji. Ja nie jestem uprawniona, Pan Burmistrz też nie, to 

może upoważnić kogoś, kto mógłby kontrolować. Może pomyślimy o tym o takim 

rozwiązaniu. Jeszcze raz przypomnę, że jak ja mówiłam do Pani, że nie wolno palić 

pampersów bo to jest szkodliwe, to dla niej nic nie znaczyły moje słowa, dopiero jak 

powiedziałam o policjancie, to zareagowała.  

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Mamy nadzieję, że będą podstawy prawne czy regulacje na poziomie całej naszej Ojczyzny, 

które pozwolą na tego typu działania, o których dzisiaj mówimy. Byłaby to ścisła współpraca 

organów państwa z każdym szczeblem samorządu. Myślę, że to jest jeden z najważniejszych 

warunków powodzenia tych działań.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Pan Radny Robert Skrzypek. Proszę. 

Radny Rady Miejskiej Pan Robert Skrzypek: 

Zawodowo jestem związany z transportem. W naszym przypadku szybko uporządkowano 

sprawę z paliwami. Jeździliśmy na zaśmieconych paliwach, tj. pół na pół z wodą, 

rozpuszczalnikami, itd. a płaciliśmy za 100-procentowe paliwa, które niszczyły silniki                       

w autach. Ustawodawca szybko uporządkował kwestie pali poprzez zakaz sprowadzania 

różnego rodzaju zanieczyszczonych paliw z Ukrainy, Litwy, Łotwy, Niemiec. Nie zawsze 

przysłowiowy Kowalski odpowiada za to, co wkłada do pieca. On przeczyta, że to paliwo ma 

taką kaloryczność a to ma taką ale 100-procentowej pewności nie ma, że ono jest dobrej 

jakości. Uważam, że należy rozpocząć od punktów, które dystrybuują opałem. W kwestii 

paliw do aut wprowadzono zakaz sprzedaży paliw złej jakości. Uważam, że baza 

transportowa w 90% korzysta z dobrej jakości paliwa.        

Lekarz rodzinny Pani doktor Maria Nowakowska-Podsiadły: 

Logiczne jest, że w miejscu gdzie kupujemy paliwo powinno być ono sprawdzone tyle, że 

dotyczy to opału a nie śmieci, które ludzie palą w piecach.     

Radny Rady Miejskiej Pan Robert Skrzypek: 

Nigdy nie wlewałem rozpuszczalników do paliwa. 

Lekarz rodzinny Pani doktor Maria Nowakowska-Podsiadły: 

Pampersy służą też do czegoś innego a zdarza się, że spala się je w piecu.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Mówimy o dwóch tak samo ważnych miejscach, czyli gdzie kupujemy paliwo i gdzie je 

spalamy. Kontrola musi być u dystrybutora i u konsumenta paliwa. Mamy prawo do kontroli 

bo jeżeli nie będzie możliwości egzekwowania przepisów i nikt nie będzie miał prawa do 

wejścia na posesję i pobrania próbki z paleniska, to dalej będą tacy którzy będą palić 

śmieciami i truć środowisko, zwierzęta i ludzi.  

Lekarz rodzinny Pani doktor Maria Nowakowska-Podsiadły: 

W Lesznie policja kontroluje, co kto spala w piecu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Na pewno te uprawnienia ma straż miejska.  

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Straż miejska na pewno dysponuje takimi uprawnieniami. Poszukajmy wspólnie, może 

znajdziemy rozwiązanie tego problemu.  



12 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Straż miejska sprawdza, co kto spala w piecu ale w naszej Gminie nie ma straży. Czy jeszcze 

ktoś chciałby zabrać głos? Nie widzę. Dziękuję. W imieniu wszystkich dziękuję Pani doktor 

za spotkanie.  

Lekarz rodzinny Pani doktor Maria Nowakowska-Podsiadły: 

Dziękuję za zaproszenie i wysłuchanie mojej wypowiedzi.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Zamykam punkt trzeci. Otwieram punkt 4. 

Ad. 4. Zgłaszanie interpelacji przez Radnych Rady Miejskiej w Osiecznej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Kto z Państwa Radnych chciałby zgłosić interpelacje? Nie widzę. Dziękuję. Zamykam punkt 

4. Otwieram punkt 5 porządku obrad.  

Ad. 5. Zapytania Radnych Rady Miejskiej w Osiecznej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Kto z Państwa Radnych chciałby zgłosić zapytanie? Pan Radny Robert Skrzypek. Proszę. 

Radny Rady Miejskiej Pan Robert Skrzypek: 

W nawiązaniu do mojego zapytania na ostatniej sesji chciałbym przeprosić Pana Burmistrza 

za temat chodnika w Maciejewie, ponieważ chodnik jest wybudowany. Nie sprawdziłem 

informacji, którą przekazał mi ktoś inny. Przepraszam. Dziękuję. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Nie było tematu.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Kto jeszcze z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie? Pan Radny 

Jarosław Glapiak. Proszę. 

Radny Rady Miejskiej Pan Jarosław Glapiak: 

Znamy stan dróg powiatowych. Czy moglibyśmy zwrócić się do Powiatu o utwardzenie                   

w niektórych miejscach poboczy? Po drogach jeżdżą coraz większe samochody i jest problem 

żeby się zmieścić na drodze, trzeba zjechać na pobocze, można uszkodzić pojazd ponieważ 

pobocza są o 20, 30 cm niżej od nawierzchni asfaltowej.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 
Dziękuję. Kto jeszcze z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nie widzę. 

Dziękuję. Zamykam punkt 5. Przechodzimy do punktu 6.  

Ad. 6. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Przewodniczącego Rady Miejskiej                           

w Osiecznej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Przewodniczącego Rady Miejskiej w Osiecznej. 

W okresie międzysesyjnym pełniłem dyżury w Urzędzie, podczas których, m.in. spotkałem 

się i rozmawiałem z Panem Burmistrzem Stanisławem Glapiakiem, Panem Burmistrzem 

Stefanem Kuśnierkiem i z Panem Sekretarzem Sławomirem Kosmalskim. Rozmawialiśmy                    

o wielu sprawach, m.in. o Centrum Kultury i Bibliotece, przetargu na budowę chodnika, 

funduszu alimentacyjnym czyli jak nasza Gmina radzi sobie w nowych uwarunkowaniach 

dotyczących ścigania dłużników alimentacyjnych. Rozmawialiśmy również o smogu. Brałem 

udział w posiedzeniach Komisji Rady Miejskiej z posiedzeń których Przewodniczący złożą 

sprawozdania w dalszej części obrad sesji. Brałem udział w zebraniu mieszkańców Osiecznej. 

Dziękuję Przewodniczącemu Zarządu Osiedla Panu Zbigniewowi Włodarczakowi za 

zaproszenie na to zebranie. Na zaproszenie Przewodniczącego Rady Miejskiej Leszna brałem 

udział w spotkaniu przewodniczących rad Powiatu i miasta Leszna. Przewodniczący rad 

miejskich zwrócili się z takim pomysłem i będą rozmawiać z włodarzami miast i gmin 

naszego regionu o szansie zorganizowania spotkania z okazji 100 rocznicy odzyskania 

niepodległości. Wstępna data tej uroczystości to 16 czerwca. Ideą tej uroczystości ma być 
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spotkanie wszystkich rad Powiatu Leszczyńskiego, na którym zostanie podjęta wspólna 

deklaracja niepodległości. Spotkanie ma podkreślić, że jest to czas wyjątkowy, spektakularny 

i żebyśmy pokazali, że z takiej okazji, która się zdarza raz na sto lat, potrafimy wszyscy 

jednym głosem ponad wszelkimi podziałami zdeklarować przywiązanie do naszej Ojczyzny                    

i  miłość do Polski. Dziękuję.         

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Przewodniczącego Rady Miejskiej w Osiecznej 

stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Zamykam punkt 6. Otwieram punkt 7.  

Ad. 7. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Komisji Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska Rady Miejskiej w Osiecznej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Przewodniczącego Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej Pana Marka 

Kozaka proszę o złożenie sprawozdania. Proszę. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej Pan Marek 

Kozak: 

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej w Osiecznej. Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska w okresie międzysesyjnym 

obradowała na dwóch posiedzeniach w dniach 26 lutego i 20 marca 2018 r. Na pierwszym                 

z posiedzeń podsumowano działalność Komisji za 2017 rok i opracowano sprawozdanie, 

które  przekazano Radzie Miejskiej do przyjęcia. Natomiast w dniu 20 marca br. zapoznano 

się z informacją o działalności Biura Powiatowego Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji 

Rolnictwa w Lesznie w roku 2017. Działalność Biura polegała na: 

- obsłudze wniosków w zakresie systemów wsparcia bezpośredniego – w roku 2017 

przyjęto 3.158 wniosków obszarowych w tym ok. 530 wniosków zostało złożonych przez 

rolników z Gminy Osieczna, 

- obsłudze wniosków w ramach PROW 2007-2013 oraz PROW 2014-2020, 

- wdrażaniu pomocy finansowej z budżetu krajowego, m.in. na wsparcie udzielane 

rolnikom, którzy ponieśli straty spowodowane niekorzystnymi zjawiskami 

atmosferycznymi - przymrozkami, oraz sierpniowymi nawałnicami. W powiecie 

leszczyńskim wniosków z tytułu przymrozków złożono 8 a w związku z nawałnicami 

sierpniowymi 9, 

- udzielaniu dopłat do materiału siewnego, 

- umożliwianiu posiadaczom oznakowanych zwierząt gospodarskich składania w formie 

elektronicznej zgłoszeń o zwierzętach do Systemu IRZ. 

Komisja przyjęła przedstawioną informację do wiadomości. W wolnych głosach i wnioskach 

przekazano informacje na temat podjęcia działań mających wpływ na zmniejszenie 

zanieczyszczenia powietrza, dostosowania do obowiązujących przepisów podziału Gminy  na 

okręgi i obwody głosowania, ofert złożonych w przetargu dotyczącym remontu ulic 

powiatowych w Kąkolewie oraz zaproponowano wprowadzenie programu dopłat do wymiany 

pieców od nowego sezonu grzewczego. Dziękuję.  

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej w Osiecznej stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Zamykam punkt 7. Otwieram punkt 8.  

Ad. 8. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 

w Osiecznej.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Panią Renatę Helińską proszę                             

o sprawozdanie. Proszę. 
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Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Pani Renata Helińska: 

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej                               

w Osiecznej. Komisja Rewizyjna w okresie międzysesyjnym obradowała na dwóch 

posiedzeniach, tj. w dniach 27 lutego i 19 marca 2018 r. Na posiedzeniu w dniu 27 lutego br. 

Komisja podsumowała swoją działalność w 2017 roku i opracowała sprawozdanie. 

Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za 2017 rok stanowi załącznik do uchwały 

w sprawie przyjęcia sprawozdań z działalności Komisji Rady Miejskiej w Osiecznej za 2017 

rok, która jest przedmiotem obrad dzisiejszej sesji Rady. Na drugim z posiedzeń w okresie 

międzysesyjnym Komisja Rewizyjna zapoznała się z informacją o przeprowadzonych 

przetargach w 2017 roku oraz dokonała kontroli postępowania o zamówienie publiczne na 

realizację zadania pn. Termomodernizacja obiektów szkolnych w Osiecznej i Świerczynie. 

Przeprowadzono następujące postępowania o zamówienie publiczne w trybie przetargu 

nieograniczonego na: „Dostawę paliw płynnych do samochodów służbowych i sprzętu 

Urzędu Miasta i Gminy w Osiecznej”, „Dostawę wyrobów betonowych”, 

„Termomodernizację obiektów szkolnych w Świerczynie i Osiecznej”, „Modernizację dróg 

gminnych o nawierzchni asfaltowej”, „Dowozy uczniów do szkół podstawowych                                    

i specjalnych z terenu Gminy Osieczna” oraz postępowanie o zamówienie publiczne 

przeprowadzone w trybie z wolnej ręki i dotyczyło zagospodarowania odpadów komunalnych 

z terenu Gminy Osieczna, dwukrotnie przeprowadzano postępowanie w trybie przetargu 

nieograniczonego na zadanie pn.: Budowa placu zabaw w miejscowości Kąkolewo                                       

i Świerczyna w efekcie zdecydowano o przeniesieniu realizacji zadania na rok 2018. Komisja 

po zapoznaniu się z informacją oraz dokumentacją obejmującą postępowanie przetargowe na 

wykonanie termomodernizacji obiektów szkolnych w Osiecznej i Świerczynie nie wniosła 

uwag i przyjęła do wiadomości. W wolnych głosach i wnioskach poinformowano                                          

o działaniach w zakresie ograniczenia zanieczyszczenia powietrza oraz o dostosowaniu 

podziału Gminy na okręgi i obwody wyborcze do Kodeksu wyborczego. Dziękuję. 

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Osiecznej 

stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Zamykam punkt 8. Otwieram punkt 9.  

Ad. 9. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia 

Rady Miejskiej w Osiecznej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Przewodniczącą Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Panią Zofię Białą proszę o złożenie 

sprawozdania. Proszę. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Rady Miejskiej Pani Zofia Biała: 

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Rady 

Miejskiej w Osiecznej. Komisja Oświaty, Kultury i Zdrowia w okresie międzysesyjnym 

obradowała na jednym posiedzeniu w dniu 1 marca 2018 r., na którym podsumowała 

działalność w roku 2017 i opracowała sprawozdanie. Sprawozdanie stanowi załącznik do 

projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdań z działalności Komisji Rady Miejskiej                    

w Osiecznej za 2017 rok, która to uchwała będzie procedowana na dzisiejszym posiedzeniu 

Rady Miejskiej. Ponadto zapoznano się z projektem pn. Konstruktorzy marzeń. W wolnych 

głosach i wnioskach dyskutowano na temat propozycji wprowadzenia w Gminie Osieczna 

tzw. becikowego oraz działań związanych z ochroną powietrza. Dziękuję. 

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Rady 

Miejskiej stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Zamykam punkt 9. Otwieram punkt 10.  
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Ad. 10. Sprawozdanie z działalności Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów                           

i Budżetu Rady Miejskiej w Osiecznej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Przewodniczącą Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów i Budżetu Rady Miejskiej Panią 

Krystynę Krajewską proszę o złożenie sprawozdania. Proszę. 

Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów i Budżetu Rady Miejskiej 

Pani Krystyna Krajewska: 

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów                   

i Budżetu Rady Miejskiej w Osiecznej. Komisja Rozwoju Gospodarczego, Finansów                            

i Budżetu w okresie sprawozdawczym obradowała na jednym posiedzeniu w dniu 6 marca 

2018 r., na którym podsumowała działalność Komisji za 2017 rok i opracowała sprawozdanie. 

Sprawozdanie z działalności Komisji będzie procedowane w formie uchwały na dzisiejszym 

posiedzeniu Rady Miejskiej. Ponadto zapoznano się z informacją o realizacji Wieloletniego 

Programu Gospodarowania Zasobem Mieszkaniowym w latach 2013-2017. Gmina Osieczna 

według stanu na dzień 1 stycznia 2013 r. dysponowała 34 mieszkaniami w budynkach 

komunalnych. W 2013 roku   w wyniku zrealizowanej przez Gminę inwestycji polegającej na 

zmianie sposobu użytkowania budynku wraz z przebudową, zlokalizowanego w Osiecznej 

przy ul. Leszczyńskiej 19A oddano do użytku 16 lokali socjalnych. Na dzień 31 grudnia 2017 

roku mieszkaniowy zasób Gminy Osieczna wynosił 49 mieszkań. Na podstawie zarządzenia 

Burmistrza Miasta i Gminy Osieczna zostały wyznaczone 3 lokale socjalne jako lokale 

rezerwowe przeznaczone do zasiedlenia przez osoby, które utracą mieszkanie wskutek klęski 

żywiołowej oraz osoby, które uzyskają tytuł do lokalu socjalnego na podstawie 

prawomocnego orzeczenia Sądu. Mieszkaniowy zasób Gminy Osieczna jest w dobrym stanie 

technicznym. W latach 2013 – 2017 na większości budynków zostały wymienione pokrycia 

dachowe oraz odnowiona została elewacja. Komisja nie zgłosiła uwag i wniosków do 

przedstawionej informacji. W wolnych głosach i wnioskach poinformowano o propozycji 

wykupu udziałów w tzw. domku ratownika przez inwestora zamierzającego pobudować hotel 

na letnisku w Osiecznej. Ponadto zabrano głos w sprawie kontynuacji budowy sieci 

kanalizacji sanitarnej w Świerczynie i Grodzisku, rozbudowy wraz z modernizacją 

oczyszczalni ścieków w Osiecznej oraz budowy nowej wieży widokowej. Dziękuję. 

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów                   

i Budżetu Rady Miejskiej w Osiecznej stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Zamykam punkt 10. Otwieram punkt 11.  

Ad. 11. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta i Gminy 

Osieczna. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Pana Burmistrza proszę o złożenie sprawozdania z działalności międzysesyjnej. Proszę. 

Burmistrz Miasta i Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

W okresie międzysesyjnym, tj. od 9 lutego do 22 marca 2018 r. wydałem zarządzenia                    

w następujących sprawach:  

1) zmian w uchwale budżetowej Miasta i Gminy Osieczna na 2018 rok, 

2) zmiany planu finansowego Urzędu Miasta i Gminy w Osiecznej na 2018 rok, 

3) powołania Komisji Konkursowej i nadania jej regulaminu pracy, 

4) przeznaczenia do sprzedaży udziału Gminy Osieczna wynoszącego 239/320 części                        

w zabudowanej nieruchomości położonej w Osiecznej przy ul. Kościuszki 11, 

5) przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości położonej w Kąkolewie. 

Uczestniczyłem w: 

1) spotkaniu wójtów, burmistrzów, Starosty Leszczyńskiego i Prezydenta Miasta Leszna. 

Gospodarzem spotkania był Pan Prezydent Leszna, 
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2) posiedzeniach Komisji Rady Miejskiej, 

3) posiedzeniu Zarządu Związku Międzygminnego Wodociągów i Kanalizacji Wiejskich we 

Wschowie oraz Walnym Zebraniu Członków tego Związku,  

4) spotkaniu w Urzędzie Marszałkowskim w sprawie wniosku o dotację na wyposażenie 

Centrum Kultury i Biblioteki, 

5) spotkaniu w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska w sprawie zamiaru złożenia 

wniosku o dotację na ścieżkę edukacyjną z platformą widokową Jagoda,  

6) spotkaniu z Komendantem Miejskim PSP Panem Maciejem Zdęgą w sprawie zakupu 

samochodu dla OSP Osieczna, 

7) spotkaniu z Kierownikiem gazowni leszczyńskiej w sprawie przyłączenia do sieci 

gazowej ulic Drzeczkowskiej i Śmigielskiej w Osiecznej,  

8) spotkaniu z Panią doktor Marią Nowakowską-Podsiadły lekarzem rodzinnym                             

z Osiecznej. Wynikiem tego spotkania była dzisiejsza wizyta i prelekcja Pani doktor 

podczas trwającej sesji,  

9) spotkaniu z policjantami Zespołu Dzielnicowych w Osiecznej w sprawie ścieżki pieszo                

-rowerowej przy ul. Gostyńskiej w Osiecznej. Ustaliliśmy, że jak jeden znak zdejmiemy, 

który przez półtora roku był to będzie można i chodzić i jechać tą ścieżką. Na drugi dzień 

po spotkaniu znak zdemontowaliśmy. Mamy nadzieję, że prawna przeszkoda przestała 

istnieć,   

10) Konkursie Wiedzy o Wielkopolsce, powiatowych eliminacjach w Zespole Szkół                          

w Kąkolewie,  

11) Forum Sołtysów w Nowej Wsi,   

12) Mistrzostwach Gminy w Kopa, 

13) XXXIV Konkursie Młodych Instrumentalistów im. Jana Schulza w Osiecznej,  

14) Turnieju Oldboys o Puchar Burmistrza Miasta i Gminy w halowej piłce nożnej                            

w Osiecznej,  

15) przekazaniu nowego samochodu dla Rewiru Dzielnicowych w Osiecznej,  

16) Gminnych obchodach Dnia Kobiet w Centrum Kultury i Biblioteki,  

17) spotkaniach z okazji Dnia Kobiet organizowanych na terenie Gminy, 

18) zebraniu sprawozdawczym Towarzystwa Ziemi Osieckiej,  

19) zebraniach wiejskich w poszczególnych miejscowościach Gminy, 

20) Jarmarku Wielkanocnym w Osiecznej. 

Informuję, że: 

1) podpisałem umowy na dotacje dla klubów sportowych z terenu Gminy,  

2) po przeanalizowaniu zakresu prac pozostających do zakończenia robót w zakresie 

budowy sieci kanalizacji sanitarnej dla miejscowości Świerczyna, Grodzisko i Łoniewo 

opracowany został projekt wykonawczy uwzględniający przedmiotowe roboty, 

stanowiący podstawę do ogłoszenia nowego przetargu nieograniczonego. Zakładamy, że 

ogłoszenie postępowania na wykonanie robót nastąpi jeszcze w miesiącu marcu br., 

3) prace przy budowie budynku Centrum Kultury i Biblioteki w Osiecznej koncentrują się 

na montażu: „białej armatury”, stolarki budowlanej drzwiowej, systemu wentylacyjnego, 

prac wykończeniowych w obrębie sceny, wyposażeniu aneksu kuchennego w stosowne 

urządzenia, montażu armatury kotłowni oraz malowaniu ścian. W przyszłym tygodniu 

Wykonawca rozpocznie układanie podłogi z desek merbau na powierzchni sali 

widowiskowej, 

4) na przebudowywanej oczyszczalni ścieków w Osiecznej Wykonawca kontynuuje roboty 

budowlane w części obiektów oczyszczalni, a w pozostałych trwa rozruch technologiczny 

urządzeń zamontowanych. Tempo prac z powodu utrzymujących się mrozów zostało 

spowolnione, szczególnie w odniesieniu do rozruchu technologicznego, który ma 

bezpośredni związek z zewnętrznymi warunkami pogodowymi, 
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5) utworzone mieszkanie przy ul. Kościuszki nr 11 w Osiecznej, wykazane zostało do 

sprzedaży. Komunikat w tej sprawie znajduje się na stronie internetowej Urzędu Miasta                       

i Gminy. Zgodnie z obowiązującymi przepisami w tym zakresie, ogłoszenie o sprzedaży 

nastąpi po 15 kwietnia br., 

6) rozstrzygnięto przetarg na budowę placów zabaw w miejscowościach Kąkolewo                          

i Świerczyna. Z Wykonawcą – Firmą APIS Polska Sp. z o.o. z Jarosławia podpisano 

umowę na wartość ponad 288 tys. zł. brutto. Przewidujemy ponad 60% dofinansowanie 

zadania w ramach PROW. Termin wykonania - koniec czerwca br., 

7) opracowane zostały projekty na modernizację dróg gminnych o nawierzchni asfaltowej                

w miejscowościach Kąkolewo, Kąty, Osieczna, Świerczyna i Ziemnice, Na przygotowany 

zakres robót, jeszcze w marcu ogłoszony zostanie przetarg nieograniczony, 

8) zakończono zabiegi pielęgnacyjne w zakresie wycinki drzew stanowiących własność 

Gminy. Do 23 marca, pozyskane drewno przekazywane jest korzystającym z pomocy 

naszego OPS-u. Pozostała część drewna zostanie sprzedana przy zachowaniu kryteriów 

określonych Zarządzeniem Burmistrza Miasta i Gminy, 

9) skruszono ponad 1.400 ton gruzu betonowego, którym uzupełniane będą wyrwy na 

drogach gminnych o nawierzchni gruntowej, 

10) z uwagi na zły stan techniczny, rozebrano wieżę widokową „Jagoda”, a po przygotowaniu 

map dla celów projektowych wszczęto postępowanie administracyjne dotyczące budowy 

nowej wieży, z lokalizacją poprzednią. Trwa także postępowanie administracyjne dot. 

Centrum Aktywności Społecznej, którego lokalizacja jest planowana w obecnym 

Centrum Kultury i Biblioteki, 

11) w Osiecznej uzupełniono oznakowanie nazw ulic. Na Rynku przycięto korony rosnących 

drzew. Przycięciu poddane zostaną także korony drzew rosnących wzdłuż muru 

klasztornego przy ul. Frankiewicza, 

12) w opracowaniu pozostaje projekt przebudowy kolektora kanalizacji sanitarnej łączącego 

przepompownię ścieków na terenie letniska w Osiecznej, z siecią znajdującą się                                  

w ul. M. Skłodowskiej–Curie, projekt budowy sieci kanalizacji sanitarnej dla 

Stanisławówki, projekt rozbudowy sieci wodociągowej w Grodzisku. Wszczęto 

postępowanie w sprawie rozbudowy sieci wodociągowej w Dobramyśli. 

Na bieżąco spotykałem się z kadrą kierowniczą Urzędu. Przygotowałem projekty uchwał                

w sprawach, które przedstawił Pan Przewodniczący na początku sesji. W tym miejscu 

zamierzałem poinformować Państwa o projekcie programu dotyczącego wymiany pieców, ale 

już mówiliśmy o tym w punkcie 3. Informuję Państwa, że otworzyliśmy oferty na remont 

dróg, ulic powiatowych w Kąkolewie czyli ulicy Rydzyńskiej i Krzywińskiej. Kosztorysowa 

wartość brutto tego zakresu prac, który określił Powiat w postępowaniu przetargowym, to 

kwota 2,6 mln zł. Wpłynęły dwie oferty. Najniższa na kwotę 2.700.000 zł, droższa na wartość 

3.100.000 zł. Stanowisko Powiatu w tej sprawie nie jest jeszcze znane. Ja natomiast chcę 

zadeklarować, że jeżeli Pan Starosta z Radą Powiatu wyasygnuje 50% potrzebnej kwoty                 

z własnego budżetu, to wystąpię do Wysokiej Rady żebyśmy brakującą kwotę, będącą po 

stronie Gminy przeznaczyli na skuteczne przeprowadzenie remontu wymienionych ulic                     

w Kąkolewie. Jeszcze raz powtórzę, według zakresu, który był objęty zadaniem 

przetargowym. Kosztorysowo to miała być wartość 2,6 mln zł. Dziękuję. 

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta i Gminy Osieczna stanowi 

załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Czy są pytania do przedstawionych sprawozdań? Nie widzę. Dziękuję. Zamykam 

punkt 11. Ogłaszam, że w obradach XXXIII nastąpi 8 minutowa 

 

P R Z E R W A. 
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Wznowienie obrad po przerwie. Na sali obrad obecnych jest 14 Radnych Rady Miejskiej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Wznawiam obrady XXXIII sesji Rady Miejskiej. Otwieram punkt 12. 

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdań z działalności komisji Rady 

Miejskiej w Osiecznej za rok 2017.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Materia tej uchwały jest Państwu Radnym znana o czym jestem przekonany, w związku z tym 

zapytam, czy są pytania do tego projektu uchwały? Nie widzę. Dziękuję. Przedstawiam 

projekt uchwały. Uchwała numer kolejny Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia                         

22 marca 2018 r. w sprawie przyjęcia sprawozdań z działalności komisji Rady Miejskiej                    

w Osiecznej za rok 2017. Na podstawie odpowiednich przepisów Rada Miejska w Osiecznej 

uchwala, co następuje:  

§ 1. Przyjmuje się przedłożone  Radzie Miejskiej  sprawozdania z działalności  następujących 

Komisji:  

1) Rewizyjnej, 

Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za rok 2017 stanowi załącznik nr 1 do 

niniejszej uchwały. 

2) Rolnictwa i Ochrony Środowiska, 

Sprawozdanie z działalności Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska za rok 2017 

stanowi załącznik nr 2 do niniejszej uchwały. 

3) Rozwoju Gospodarczego, Finansów i Budżetu, 

Sprawozdanie z działalności Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów i Budżetu                  

za rok 2017 stanowi załącznik nr 3 do niniejszej uchwały. 

4) Oświaty, Kultury i Zdrowia, 

Sprawozdanie z działalności Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia za rok 2017 stanowi 

załącznik nr 4 do niniejszej uchwały. 

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Osieczna. 

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały w sprawie 

przyjęcia sprawozdań z działalności komisji Rady Miejskiej w Osiecznej za rok 2017                        

w przedstawionym brzmieniu, proszę podnieść rękę – 14 głosów. Kto jest przeciw?                              

– 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu? – 0 głosów. Stwierdzam, że uchwała została podjęta 

jednomyślnie.  

Rada Miejska w Osiecznej w obecności 14 Radnych podjęła uchwałę Nr XXXIII/276/2018                    

z dnia 22 marca 2018 r. w sprawie przyjęcia sprawozdań z działalności komisji Rady 

Miejskiej w Osiecznej za rok 2017, która stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Zrealizowaliśmy punkt 12. Otwieram punkt 13 porządku obrad. 

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu profilaktyki zdrowotnej pn.: 

„Rehabilitacja mieszkańców Gminy Osieczna na lata 2018 – 2020”. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Przystępujemy do podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia programu profilaktyki zdrowotnej 

pn.: „Rehabilitacja mieszkańców Gminy Osieczna na lata 2018 – 2020”. Projekt uchwały 

otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem. O programie profilaktyki zdrowotnej dyskutowaliśmy 

również na posiedzeniach komisji. Czy są pytania do tego projektu uchwały? Nie widzę. 

Dziękuję. Przedstawiam projekt uchwały. Uchwała numer kolejny Rady Miejskiej                            

w Osiecznej z dnia 22 marca 2018 r. w sprawie przyjęcia programu profilaktyki zdrowotnej 

pn.: „Rehabilitacja mieszkańców Gminy Osieczna na lata 2018 – 2020”. Na podstawie 

odpowiednich przepisów Rada Miejska w Osiecznej uchwala, co następuje: 
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§ 1. Przyjmuje się program polityki zdrowotnej pn.: „Rehabilitacja mieszkańców Gminy 

Osieczna na lata 2018 – 2020”, stanowiący załącznik nr 1 do niniejszej uchwały. 

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Osieczna. 

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały                                      

w przedstawionym brzmieniu, proszę podnieść rękę – 14 głosów. Kto jest przeciw?                              

– 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu? – 0 głosów. Stwierdzam, że uchwała została podjęta 

jednomyślnie.  

Rada Miejska w Osiecznej w obecności 14 Radnych podjęła uchwałę Nr XXXIII/277/2018                    

z dnia 22 marca 2018 r. w sprawie przyjęcia programu profilaktyki zdrowotnej pn.: 

„Rehabilitacja mieszkańców Gminy Osieczna na lata 2018 – 2020”, która stanowi załącznik 

nr 11 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Zrealizowaliśmy punkt 13. Otwieram punkt 14. 

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Osieczna. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Druk nr 280 to projekt uchwały w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Osieczna. Czy są pytania do tego 

projektu uchwały? Nie widzę. Dziękuję. Przedstawiam projekt uchwały. Uchwała numer 

kolejny Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia 22 marca 2018 r. w sprawie programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Osieczna. Na podstawie odpowiednich przepisów Rada Miejska w Osiecznej uchwala, co 

następuje: 

§ 1. Przyjmuje się program opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Osieczna na 2018 r. w brzmieniu określonym                   

w załączniku nr 1 do uchwały.  

§ 2. Traci moc uchwała Nr XXIII/202/2017 Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia 30 marca 

2017 r. w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Osieczna.    

§ 3.  Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Osieczna. 

§ 4. Uchwała wchodzi  w  życie  po  upływie 14 dni  od  dnia  ogłoszenia  w  Dzienniku 

Urzędowym Województwa Wielkopolskiego.  

Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały                                      

w przedstawionym brzmieniu, proszę podnieść rękę – 14 głosów. Kto jest przeciw?                              

– 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu? – 0 głosów. Stwierdzam, że uchwała została podjęta 

jednomyślnie.  

Rada Miejska w Osiecznej w obecności 14 Radnych podjęła uchwałę Nr XXXIII/278/2018                    

z dnia 22 marca 2018 r. w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Osieczna, która stanowi załącznik                    

nr 12 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Zrealizowaliśmy punkt 14. Otwieram punkt 15. 

Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Osieczna na lata 2018-2022. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Projekt uchwały otrzymaliśmy w ustawowym terminie. Czy są pytania do tego projektu 

uchwały? Nie widzę. Dziękuję. Przedstawiam projekt uchwały. Uchwała numer kolejny Rady 

Miejskiej w Osiecznej z dnia 22 marca 2018 r. w sprawie uchwalenia wieloletniego programu 
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gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Osieczna na lata 2018-2022. Na podstawie 

odpowiednich przepisów Rada Miejska w Osiecznej uchwala, co następuje: 

§ 1. Przyjmuje się wieloletni program gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy 

Osieczna na lata 2018-2022 zgodnie z załącznikiem nr 1 do niniejszej uchwały.  

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Osieczna. 

§ 3. Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Wielkopolskiego.  

Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały                                      

w przedstawionym brzmieniu, proszę podnieść rękę – 14 głosów. Kto jest przeciw?                              

– 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu? – 0 głosów. Stwierdzam, że uchwała została podjęta 

jednomyślnie.  

Rada Miejska w Osiecznej w obecności 14 Radnych podjęła uchwałę Nr XXXIII/279/2018                    

z dnia 22 marca 2018 r. w sprawie uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Osieczna na lata 2018-2022, która stanowi załącznik nr 13 

do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Zamykam punkt 15. Otwieram punkt 16. 

Ad. 16. Podjęcie uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu Gminy Osieczna. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Projekt uchwały otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem. Czy są pytania? Nie widzę. Dziękuję. 

Przedstawiam projekt uchwały. Uchwała numer kolejny Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia 

22 marca 2018 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu Gminy Osieczna. Na podstawie odpowiednich przepisów Rada 

Miejska w Osiecznej uchwala, co następuje: 

§ 1. Przyjmuje się zasady wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego 

zasobu Gminy Osieczna. 

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Osieczna. 

§ 3. Traci moc uchwała nr XXII/221/2013 Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia 21 marca                   

2013 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu 

Gminy Osieczna. 

§ 4. Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Wielkopolskiego.  

Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały                                      

o przedstawionej treści, proszę podnieść rękę – 14 głosów. Kto jest przeciw?                              

– 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu? – 0 głosów. Stwierdzam, że uchwała została podjęta 

jednomyślnie.  

Rada Miejska w Osiecznej w obecności 14 Radnych podjęła uchwałę Nr XXXIII/280/2018                    

z dnia 22 marca 2018 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu Gminy Osieczna, która stanowi załącznik nr 14 do niniejszego 

protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Zamykam punkt 16. Przystępujemy do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad. 17. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy miejscowości Jeziorki 

na lata 2018 – 2024. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Projekt uchwały otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem. Czy są pytania? Nie widzę. Dziękuję. 

Przedstawiam projekt uchwały. Uchwała numer kolejny Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia 

22 marca 2018 r. w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy miejscowości Jeziorki na lata 2018 
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– 2024. Na podstawie odpowiednich przepisów Rada Miejska w Osiecznej uchwala, co 

następuje: 

§ 1. Zatwierdza się Plan Odnowy miejscowości Jeziorki na lata 2018 – 2024 w brzmieniu jak                      

w załączniku nr 1 do niniejszej uchwały. 

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Osieczna. 

§ 3. Traci moc uchwała nr XXV/229/2009 Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia 26 marca                  

2009 r. w sprawie przyjęcia Planu Odnowy miejscowości Jeziorki.  

§ 4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.   

Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały                                      

o przedstawionej treści, proszę podnieść rękę – 14 głosów. Kto jest przeciw?                              

– 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu? – 0 głosów. Stwierdzam, że uchwała została podjęta 

jednomyślnie.  

Rada Miejska w Osiecznej w obecności 14 Radnych podjęła uchwałę Nr XXXIII/281/2018                    

z dnia 22 marca 2018 r. w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy miejscowości Jeziorki na lata 

2018 – 2024, która stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Zamykam punkt 17. Przystępujemy do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad. 18. Podjęcie uchwały w sprawie podziału Gminy Osieczna na okręgi wyborcze, 

ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu 

wyborczym. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dwa kolejne projekty uchwał są związane z wyborami. Pana Burmistrza proszę                                

o wprowadzenie do projektu uchwały. Proszę o wyjaśnienie, skąd potrzeba podjęcia tych 

uchwał oraz konieczność wprowadzonych zmian. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Przygotowane projekty uchwał zawarte w drukach numer 284 i 285 są następstwem zmian 

ustawowych. W związku z tym zaszła konieczność dostosowania okręgów i obwodów 

wyborczych do tych wymogów. Dwie podstawowe przesłanki, do których zostaliśmy 

zobowiązani zanim przedłożyliśmy Państwu Radnym projekt uchwały są następujące. 

Pierwsza dotyczy tego, że jeżeli tylko jest to możliwe, to w ramach jednego okręgu 

wyborczego mogą znajdować się miejscowości, które ze sobą sąsiadują. To oznaczało, że 

okręg wyborczy Wojnowice, Witosław, Wolkowo niestety nie mógł pozostać                                     

w dotychczasowej formule, jako że Wolkowo nie graniczy bezpośrednio ani z Witosławiem 

ani z Wojnowicami. Druga zasada jest taka, że jeżeli mamy miejscowość tak dużą, że w tej 

miejscowości będzie więcej niż jeden okręg czyli dwa lub więcej, a dotyczy to trzech 

miejscowości w naszej Gminie, tj. Świerczyny, Osiecznej i Kąkolewa, to do tych 

miejscowości nie można przyłączyć żadnej z mniejszych miejscowości. Przypomnę, że do tej 

pory poza Kąkolewem mieliśmy sytuację taką gdzie w jednym okręgu, w którym było kilka 

ulic Osiecznej były Jeziorki i Trzebania i w jednym z okręgów w Świerczynie do tej pory 

była część mieszkańców Świerczyny i Miąskowo oraz Kleszczewo. Ponieważ takiej  

możliwości nie ma, żeby zgodnie z obowiązującym prawem zaproponować podział naszej 

Gminy na okręgi wyborcze mamy taką oto sytuację. W Osiecznej nadal cztery okręgi 

wyborcze. Okręg numer 1, ponieważ nie ma Jeziorek i Trzebani proponujemy, aby 

dodatkowo znalazła się w zakresie tego okręgu ulica Polna. Okręg numer 2 i 3 bez zmian.                             

W okręgu numer 4 nie ma ulicy Polnej, która wcześniej w tym okręgu była, a po zmianie 

będzie w okręgu numer 1 o czym już mówiłem. W przypadku Kąkolewa są to okręgi numer 5, 

6, 7 i 8 nie ma zmian. Okręg numer 9 – Dobramyśl, Frankowo i Łoniewo również bez zmian. 

Grodzisko też bez zmian, tj. okręg numer 10. Poczynając od okręgu numer 11 następują 

zmiany, jako że okręg numer 11, tj. Drzeczkowo, Jeziorki, Popowo Wonieskie, Trzebania, 

Witosław i Wolkowo, w sumie 6 miejscowości i jeden mandat. Jeden radny po kolejnych 



22 
 

wyborach samorządowych będzie reprezentował społeczność tychże miejscowości. Okręg 

numer 12 – Kąty, które do tej pory były z Ziemnicami, po zmianie będą z Wojnowicami czyli 

Kąty i Wojnowice to jeden okręg wyborczy, tj. okręg numer 12. Okręg wyborczy numer                

13 i 14, to są okręgi świerczyńskie. Berdychowo i od Berdychowa wjeżdżając do Świerczyny 

do numeru 38 po lewej stronie a od numeru 52 do numeru 79B po prawej stronie, to będzie 

jeden okręg i pozostała część Świerczyny z ulicami Bławatkową, Rumiankową i Stokrotkową 

drugi okręg, czyli Świerczyna dwa okręgi ale już bez Miąskowa i Kleszczewa. Stąd okręg 

numer 15 będzie obejmował Ziemnice, Kleszczewo i Miąskowo. W naszym przekonaniu nie 

ma innej możliwości sprostać założeniom prawa w tych sprawach i jednocześnie 

uwzględniając nasze realia. Mówimy o tym, które miejscowości obok której są i ilu 

mieszkańców jest w każdej z tych miejscowości. Przypomnę, że ta liczba musi oscylować                 

w bliskości tej reprezentatywnej liczby, a dla nas jest to 609 osób. Najbliżej tej liczby                             

i jednocześnie samo w sobie jest Grodzisko. Był to jednomandatowy okręg i jest nadal jedna 

miejscowość. W pozostałych okręgach mamy taką sytuację, jak Państwu przedstawiłem. Jest 

to propozycja a decyzja należy do Wysokiej Rady. Ponieważ zmieniają się okręgi wyborcze, 

tzn. miejscowości wchodzące w skład poszczególnych okręgów wyborczych, zmienia się też 

przynależność do obwodowych komisji wyborczych. I tak. W Osiecznej nie ma zmian, przy 

czym mieszkańcy Osiecznej będą głosować w Szkole Podstawowej w Osiecznej. Nie jak do 

tej pory w Centrum Kultury na Placu 600-lecia, tylko w Szkole Podstawowej w Osiecznej. 

Kąkolewo w Zespole Szkół w Kąkolewie. Dobramyśl, Frankowo, Grodzisko i Łoniewo. 

Mieszkańcy tych miejscowości tak jak do tej pory będą głosowali w świetlicy wiejskiej                        

w Grodzisku. Mieszkańcy Drzeczkowa, Jeziorek, Kątów, Popowa Wonieskiego, Trzebani, 

Witosławia, Wojnowic i Wolkowa w lokalu wyborczym w Schronisku Młodzieżowym                       

w Osiecznej, a mieszkańcy Berdychowa, Kleszczewa, Miąskowa, Świerczyny i Ziemnic                     

w Zespole Szkół w Świerczynie. Nasza propozycja ma pozytywną opinię Komisarza 

Wyborczego, przy czym decyzja należy do Wysokiej Rady. Dziękuję.            

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Dzięki pracownikom Urzędu, o czym mówiliśmy na komisjach, udało się tak 

poukładać miejscowości, żeby spełnić kryteria, wymogi wynikające z ustawy. Otrzymaliśmy 

projekt uchwały wraz z załącznikiem, który zawiera numer okręgu, granice okręgu i liczbę 

radnych. Czy są pytania ze strony Państwa Radnych? Nie widzę. Dziękuję. Przedstawiam 

projekt uchwały. Uchwała numer kolejny Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia 22 marca                 

2018 r. w sprawie podziału Gminy Osieczna na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic                         

i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym. Na podstawie 

odpowiednich przepisów Rada Miejska w Osiecznej uchwala, co następuje: 

§ 1. Dla wyboru Rady Miejskiej w Osiecznej dokonuje się podziału Gminy Osieczna na                    

15 okręgów wyborczych, ustala się ich granice i numery oraz liczbę radnych wybieranych                  

w okręgu wyborczym w sposób określony w załączniku do niniejszej uchwały. 

§ 2. Na ustalony podział Gminy na okręgi wyborcze wyborcom, w liczbie co najmniej 15, 

przysługuje prawo wniesienia skargi do Komisarza Wyborczego w terminie 5 dni od podania 

uchwały do publicznej wiadomości. 

§ 3. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy. 

§ 4. Po jednym egzemplarzu uchwały przekazuje się niezwłocznie Wojewodzie 

Wielkopolskiemu oraz Komisarzowi Wyborczemu w Lesznie.   

§ 5. Traci moc uchwała Nr XIX/189/2012 Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia 25 października 

2012 r. w sprawie podziału Gminy Osieczna na okręgi wyborcze. 

§ 6. Uchwała podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego, 

Biuletynie Informacji Publicznej oraz podaniu do publicznej wiadomości w sposób 

zwyczajowo przyjęty. 

§ 7. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
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Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały                                      

o przedstawionej treści, proszę podnieść rękę – 14 głosów. Kto jest przeciw?                              

– 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu? – 0 głosów. Stwierdzam, że uchwała została podjęta 

jednomyślnie.  

Rada Miejska w Osiecznej w obecności 14 Radnych podjęła uchwałę Nr XXXIII/282/2018                    

z dnia 22 marca 2018 r. w sprawie podziału Gminy Osieczna na okręgi wyborcze, ustalenia 

ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym, która 

stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Zamykam punkt 18. Przystępujemy do realizacji 19 punktu porządku obrad. 

Ad. 19. Podjęcie uchwały w sprawie podziału Gminy Osieczna na stałe obwody 

głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji 

wyborczych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Kolejna uchwała dotyczy podziału Gminy Osieczna na stałe obwody głosowania, ustalenia 

ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. Przedstawiam projekt 

uchwały. Uchwała numer kolejny Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia 22 marca 2018 r.                      

w sprawie podziału Gminy Osieczna na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, 

granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. Na podstawie odpowiednich 

przepisów Rada Miejska w Osiecznej uchwala, co następuje: 

§ 1. Dokonuje się podziału Gminy Osieczna na stałe obwody głosowania, ustala się ich 

granice i numery oraz siedziby obwodowych komisji wyborczych sposób określony                                

w załączniku do niniejszej uchwały. 

§ 2. Na ustalony podział Gminy na stałe obwody głosowania wyborcom, w liczbie co 

najmniej 15, przysługuje prawo wniesienia skargi do Komisarza Wyborczego w terminie                     

5 dni od podania uchwały do publicznej wiadomości. 

§ 3. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy. 

§ 4. Po jednym egzemplarzu uchwały przekazuje się niezwłocznie Wojewodzie 

Wielkopolskiemu oraz Komisarzowi Wyborczemu w Lesznie.   

§ 5. Traci moc uchwała Nr XIX/190/2012 Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia 25 października 

2012 r. w sprawie podziału Gminy Osieczna na stałe obwody głosowania. 

§ 6. Uchwała podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego, 

Biuletynie Informacji Publicznej oraz podaniu do publicznej wiadomości w sposób 

zwyczajowo przyjęty. 

§ 7. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały                                      

o przedstawionej treści, proszę podnieść rękę – 14 głosów. Kto jest przeciw?                              

– 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu? – 0 głosów. Stwierdzam, że uchwała została podjęta 

jednomyślnie.  

Rada Miejska w Osiecznej w obecności 14 Radnych podjęła uchwałę Nr XXXIII/283/2018                    

z dnia 22 marca 2018 r. w sprawie podziału Gminy Osieczna na stałe obwody głosowania, 

ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych, która stanowi 

załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Zamykam punkt 19. Przystępujemy do realizacji następnego punktu porządku obrad. 

 

O godz. 14.40 salę obrad opuścił Pan Radny Dariusz Bojek. Stan Radnych Rady Miejskiej na 

sali obrad to 13 Radnych. 
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Ad. 20. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXV/346/2014 Rady 

Miejskiej w Osiecznej z dnia 19 sierpnia 2014 r. w sprawie zasad udzielania i rozmiaru 

obniżania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dyrektorom                                 

i wicedyrektorom oraz nauczycielom pełniącym inne stanowiska kierownicze w szkołach 

i przedszkolach oraz tygodniowy obowiązkowy wymiar godzin nauczycieli dla których 

wymiar ten jest nieokreślony. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Przedstawiam kolejny projekt uchwały. Uchwała numer kolejny Rady Miejskiej w Osiecznej 

z dnia 22 marca 2018 r. w sprawie zmiany uchwały Nr XXXV/346/2014 Rady Miejskiej                    

w Osiecznej z dnia 19 sierpnia 2014 r. w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżania 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dyrektorom i wicedyrektorom oraz 

nauczycielom pełniącym inne stanowiska kierownicze w szkołach i przedszkolach oraz 

tygodniowy obowiązkowy wymiar godzin nauczycieli dla których wymiar ten jest 

nieokreślony. Zmiana poprzedniej uchwały dotyczy, o czym informował na komisji Pan 

Burmistrz, tylko i wyłącznie dopisania specjalności – doradca zawodowy. Do listy zawodów, 

których regulacja objęta jest niniejszą uchwałą dopisujemy doradca zawodowy. Pozostała 

treść uchwały pozostaje bez zmian. Czy są pytania do tego projektu uchwały? Nie widzę. 

Dziękuję. Na podstawie odpowiednich przepisów Rada Miejska w Osiecznej uchwala, co 

następuje: 

§ 1. W uchwale Nr XXXV/346/2014 Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia 19 sierpnia 2014 r.     

w sprawie ustalenia zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć nauczycieli pełniących stanowiska kierownicze, pedagogów, 

psychologów, logopedów i innych specjalistów prowadzących zajęcia specjalistyczne, dla 

których organem prowadzącym jest Gmina Osieczna zmienia się § 2 w następujący sposób:  

w tabeli w wierszu 3 dodaje się po przecinku doradca zawodowy. 

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Osieczna. 

§ 3. Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od daty ogłoszenia w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Wielkopolskiego.  

Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały                                      

o przedstawionej treści, proszę podnieść rękę – 13 głosów. Kto jest przeciw?                              

– 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu? – 0 głosów. Stwierdzam, że uchwała została podjęta 

jednomyślnie.  

Rada Miejska w Osiecznej w obecności 13 Radnych podjęła uchwałę Nr XXXIII/284/2018                    

z dnia 22 marca 2018 r. w sprawie zmiany uchwały Nr XXXV/346/2014 Rady Miejskiej                    

w Osiecznej z dnia 19 sierpnia 2014 r. w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżania 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dyrektorom i wicedyrektorom oraz 

nauczycielom pełniącym inne stanowiska kierownicze w szkołach i przedszkolach oraz 

tygodniowy obowiązkowy wymiar godzin nauczycieli dla których wymiar ten jest 

nieokreślony, która stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Zamykam punkt 20. Otwieram punkt 21. 

Ad. 21. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad udzielania i rozmiaru zniżek 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli pełniących stanowiska 

kierownicze, pedagogów, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych, 

doradców zawodowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Osieczna.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Uchwała numer kolejny Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia 22 marca 2018 r. w sprawie 

ustalenia zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 

zajęć nauczycieli pełniących stanowiska kierownicze, pedagogów, psychologów, logopedów, 

terapeutów pedagogicznych, doradców zawodowych, dla których organem prowadzącym jest 
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Gmina Osieczna. Czy są pytania do tego projektu uchwały? Nie widzę. Dziękuję. Do projektu 

uchwały dołączono uzasadnienie. Na podstawie odpowiednich przepisów Rada Miejska                     

w Osiecznej uchwala, co następuje: 

§ 1. Ustala się: 

1) zasady udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

dyrektorowi i wicedyrektorowi szkoły i przedszkola oraz nauczycielowi, który obowiązki 

kierownicze pełni w zastępstwie nauczyciela, któremu powierzono stanowisko 

kierownicze, zatrudnionemu w szkole i przedszkolu, dla którego organem prowadzącym 

jest Gmina Osieczna, 

2) tygodniowy obowiązkowy wymiar godzin zajęć pedagogów, psychologów, logopedów, 

terapeutów pedagogicznych oraz doradców zawodowych w szkołach i przedszkolach 

prowadzonych przez Gminę Osieczna.  

§ 2. 1. Dyrektorowi i wicedyrektorowi szkoły lub przedszkola, a także nauczycielowi, który 

obowiązki kierownicze pełni w zastępstwie nauczyciela, któremu powierzono stanowisko 

kierownicze, obniża się tygodniowy obowiązkowy wymiar godzin zajęć określonych w art. 42 

ust. 3 ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r. Karta Nauczyciela. W zależności od wielkości i typu 

placówki oraz od warunków pracy nauczycieli pełniących funkcję dyrektora lub 

wicedyrektora oraz nauczycieli, którzy obowiązki kierownicze pełnią w zastępstwie 

nauczyciela, któremu powierzono stanowisko kierownicze w szkole lub przedszkolu obniża 

się tygodniowy obowiązkowy wymiar godzin zajęć do wymiaru podanego w tabeli, którą 

zawiera projekt uchwały.  

§ 3. Zatrudnionym w pełnym wymiarze godzin zajęć:  pedagogom, psychologom, logopedom, 

terapeutom pedagogicznym, doradcom zawodowym ustala się tygodniowy obowiązkowy 

wymiar godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych prowadzonych 

bezpośrednio z dziećmi i młodzieżą według tabeli jak w projekcie uchwały.                

§ 4. Traci moc uchwała Nr XXXV/346/2014 Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia 19 sierpnia 

2014 roku w sprawie ustalenia zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli pełniących stanowiska kierownicze, 

pedagogów, psychologów i innych specjalistów prowadzących zajęcia specjalistyczne, dla 

których organem prowadzącym jest Gmina Osieczna.  

§ 5. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Osieczna. 

§ 6. Uchwała wchodzi  w  życie   po   upływie  14  dni  od  daty  ogłoszenia  w  Dzienniku 

Urzędowym Województwa Wielkopolskiego z mocą obowiązywania od dnia 1 września  

2018 r. 

Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały                                      

o przedstawionej treści, proszę podnieść rękę – 13 głosów. Kto jest przeciw?                              

– 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu? – 0 głosów. Stwierdzam, że uchwała została podjęta 

jednomyślnie.  

Rada Miejska w Osiecznej w obecności 13 Radnych podjęła uchwałę Nr XXXIII/285/2018                    

z dnia 22 marca 2018 r. w sprawie ustalenia zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli pełniących stanowiska kierownicze, 

pedagogów, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych, doradców zawodowych, 

dla których organem prowadzącym jest Gmina Osieczna, która stanowi załącznik nr 19 do 

niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Zamykam punkt 21. Otwieram kolejny punkt porządku obrad. 

Ad. 22. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

pomiędzy Gminą Osieczna a Miastem Leszno w zakresie realizacji zadania pomocy 

społecznej.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Kolejny projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy 

Gminą Osieczna a Miastem Leszno w zakresie realizacji zadania pomocy społecznej. 

Otrzymaliśmy projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Czy są pytania do tego projektu 

uchwały? Nie widzę. Dziękuję. Na podstawie odpowiednich przepisów Rada Miejska                         

w Osiecznej uchwala, co następuje: 

§ 1. Wyraża się zgodę na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Osieczna a Miastem 

Leszno w zakresie kierowania i przyjmowania osób bezdomnych z Gminy Osieczna do 

Schroniska dla Osób Bezdomnych w Lesznie, ul. Towarowa 10. 

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Osieczna. 

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały                                      

o przedstawionej treści, proszę podnieść rękę – 13 głosów. Kto jest przeciw?                              

– 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu? – 0 głosów. Stwierdzam, że uchwała została podjęta 

jednomyślnie.  

Rada Miejska w Osiecznej w obecności 13 Radnych podjęła uchwałę Nr XXXIII/286/2018                    

z dnia 22 marca 2018 r. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy 

Gminą Osieczna a Miastem Leszno w zakresie realizacji zadania pomocy społecznej, która 

stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Zamykam punkt 22. Otwieram 23 punkt porządku obrad. 

Ad. 23. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie od Skarbu Państwa                 

– Starosty Leszczyńskiego na podstawie umowy darowizny prawa własności 

nieruchomości położonych w obrębie Świerczyna.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Projekt uchwały w powyższej sprawie otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem na sesję. Czy są 

pytania do tego projektu uchwały? Nie widzę. Dziękuję. Przedstawiam projekt uchwały                    

w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie od Skarbu Państwa – Starosty Leszczyńskiego na 

podstawie umowy darowizny prawa własności nieruchomości położonych w obrębie 

Świerczyna Na podstawie odpowiednich przepisów Rada Miejska w Osiecznej uchwala, co 

następuje: 

§ 1.  Wyraża się zgodę na przyjęcie przez Gminę Osieczna od Skarbu Państwa – Starosty 

Leszczyńskiego, na podstawie umowy darowizny, prawa własności niżej wymienionych 

nieruchomości o łącznym obszarze 0,3117 ha, położonych w obrębie Świerczyna: 

1) działka nr 490/19 o powierzchni 0,2272 ha, 

2) działka nr 490/35 o powierzchni 0,0372 ha, 

3) działka nr 490/69 o powierzchni 0,0098 ha, 

4) działka nr 490/29 o powierzchni 0,0315 ha, 

5) działka nr 490/98 o powierzchni 0,0060 ha.  

§ 2.  Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Osieczna. 

§ 3. Nieruchomości opisane w § 1 będą darowane z przeznaczeniem na drogi wewnętrzne 

służące komunikacji wewnątrz osiedla domów jednorodzinnych i bloków. 

§ 4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.  

Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały                                      

o przedstawionej treści, proszę podnieść rękę – 13 głosów. Kto jest przeciw?                              

– 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu? – 0 głosów. Stwierdzam, że uchwała została podjęta 

jednomyślnie.  

Rada Miejska w Osiecznej w obecności 13 Radnych podjęła uchwałę Nr XXXIII/287/2018                    

z dnia 22 marca 2018 r. w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie od Skarbu Państwa                 
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– Starosty Leszczyńskiego na podstawie umowy darowizny prawa własności nieruchomości 

położonych w obrębie Świerczyna, która stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Zamykam punkt 23. Otwieram 24 punkt porządku obrad. 

Ad. 24. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie przy 

konserwacji ołtarza bocznego w kaplicy północnej w kościele parafialnym p.w. Świętego 

Łukasza Ewangelisty w Świerczynie.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Kolejny projekt uchwały udzielenia dotacji na prace konserwatorskie przy konserwacji ołtarza 

bocznego w kaplicy północnej w kościele parafialnym p.w. Świętego Łukasza Ewangelisty                           

w Świerczynie. Czy są pytania do tego projektu uchwały? Nie widzę. Dziękuję. Przedstawiam 

projekt uchwały. Na podstawie odpowiednich przepisów Rada Miejska w Osiecznej uchwala, 

co następuje:  

§ 1. Przyznaje się dotację na prace konserwatorskie i restauratorskie ołtarza bocznego  

w kaplicy północnej w kościele parafialnym p.w. Świętego Łukasza Ewangelisty  

w Świerczynie w wysokości 20.000 zł.  

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Osieczna. 

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały                                      

o przedstawionej treści, proszę podnieść rękę – 13 głosów. Kto jest przeciw?                              

– 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu? – 0 głosów. Stwierdzam, że uchwała została podjęta 

jednomyślnie.  

Rada Miejska w Osiecznej w obecności 13 Radnych podjęła uchwałę Nr XXXIII/288/2018                    

z dnia 22 marca 2018 r. w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie przy 

konserwacji ołtarza bocznego w kaplicy północnej w kościele parafialnym p.w. Świętego 

Łukasza Ewangelisty w Świerczynie, która stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Zamykam punkt 24. Otwieram 25 punkt porządku obrad. 

Ad. 25. Podjęcie uchwały w sprawie wyodrębnienia w budżecie Gminy na rok 2019 

środków stanowiących fundusz sołecki. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Kolejny projekt uchwały dotyczy wyodrębnienia w budżecie Gminy na rok 2019 środków 

stanowiących fundusz sołecki. Udzielam głosu Panu Burmistrzowi. Proszę. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo! Jak co roku w związku z tym 

zagadnieniem spotkałem się z Państwem Sołtysami. Rozmawialiśmy dzisiaj, były 

wymieniane opinie za i przeciw utworzeniu funduszu sołeckiego. Poprosiłem również 

Państwa Sołtysów o przegłosowanie stanowiska, zatem proszę Pana Sołtysa Remigiusza 

Przybylskiego, aby przekazał Wysokiej Radzie stanowisko sołtysów naszej Gminy w sprawie 

funduszu sołeckiego. 

Sołtys wsi Łoniewo Pan Remigiusz Przybylski: 

Stanowisko sołtysów Gminy Osieczna w sprawie funduszu sołeckiego jest następujące.                     

W przeprowadzonym głosowaniu nad propozycją utworzenia funduszu sołeckiego                          

15 sołtysów opowiedziało się przeciwko jego wprowadzeniu, a 1 był za jego wprowadzeniem. 

Dwóch sołtysów było nieobecnych na naradzie.      

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

W związku z powyższym wnoszę do Wysokiej Rady o przyjęcie uchwały, w której nie 

wyrażamy zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w budżecie Gminy roku 2019. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. W związku z tym, co powiedział Pan Burmistrz otrzymaliśmy stosowny projekt 

uchwały. Czy są pytania do tego projektu uchwały? Nie widzę. Dziękuję. Przedstawiam 

projekt uchwały. Na podstawie odpowiednich przepisów Rada Miejska w Osiecznej uchwala, 

co następuje:  

§ 1. Rada Miejska w Osiecznej nie wyraża zgody na wyodrębnienie środków finansowych 

stanowiących fundusz sołecki w budżecie Gminy dotyczącym roku 2019. 

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Osieczna. 

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały                                      

o przedstawionej treści, proszę podnieść rękę – 13 głosów. Kto jest przeciw?                              

– 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu? – 0 głosów. Stwierdzam, że uchwała została podjęta 

jednomyślnie.  

Rada Miejska w Osiecznej w obecności 13 Radnych podjęła uchwałę Nr XXXIII/289/2018                    

z dnia 22 marca 2018 r. w sprawie wyodrębnienia w budżecie Gminy na rok 2019 środków 

stanowiących fundusz sołecki, która stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Zamykam punkt 26. Otwieram kolejny punkt porządku obrad. 

Ad. 27. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Miasta i Gminy 

Osieczna na 2018 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Panią Skarbnik proszę o wprowadzenie do projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale 

budżetowej Miasta i Gminy Osieczna na 2018 rok i w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej. Proszę.  

Skarbnik Miasta i Gminy Pani Hanna Smektała: 

Szanowni Państwo! Zaproponowane przez Burmistrza Miasta i Gminy zmiany w uchwale 

budżetowej dotyczą zmniejszenia dochodów o kwotę 19.505 zł oraz zwiększenia wydatków               

o kwotę 480.495 zł. Po stronie dochodów proponuje się następujące zmiany. Zmniejszenie 

subwencji oświatowej o kwotę 100.904 zł w związku z otrzymaniem od Ministra Finansów 

ostatecznych kwot subwencji oświatowej, 33.375 zł – dotacja od Wojewody Wielkopolskiego 

na realizację programu wieloletniego „Pomoc państwa w zakresie dożywiania”, 15.000 zł                 

z tytułu zwrotu nienależnie pobranych świadczeń wychowawczych wraz z odsetkami, 63.531 

zł zmniejszenie wydatków na budowę placów zabaw w miejscowości Kąkolewo                       

i Świerczyna do kwoty wynikającej z przeprowadzonego postępowania przetargowego,  

96.555 zł z tytułu zwrotu z depozytu sądowego wpłaconej w 2017 roku kwoty należnej 

wykonawcy zadania pn.: „Rozbudowa sieci wodno-kanalizacyjnej na terenie Gminy”. Zmiana 

źródła finansowania w zakresie budowy placów zabaw. Zwiększenie środków na tym zadaniu   

o kwotę 13.168 zł. Wprowadzenie nowych zadań do budżetu to: 13.500 zł z przeznaczeniem 

na wykonanie tabliczek opisujących zabytki w Gminie, 300.000 zł z przeznaczeniem na 

zadanie pn.: „Budowa Centrum Kultury i Biblioteka w Osiecznej”, 45.000 zł                                          

z przeznaczeniem na zakup koszy na śmieci, ławek oraz stojaków na rowery, 50.000 zł                          

z przeznaczeniem na zadanie pn.: „Przebudowa ul. Morelowej w Kąkolewie”, 4.800 zł                            

z przeznaczeniem na utrzymanie czystości i porządku w Gminie, 9.500 zł z przeznaczeniem 

na dotację celową dla Miasta Leszna z tytułu powierzenia Miastu zadania z zakresu pomocy 

społecznej polegającego na objęciu osób bezdomnych z terenu Gminy Osieczna usługami 

świadczonymi przez Schronisko dla Osób Bezdomnych w Lesznie, 5.000 zł z przeznaczeniem 

na zakup programu do archiwizacji bazy danych w Urzędzie Miasta i Gminy. Zmniejszenie 

po stronie wydatków w placówkach oświatowych w związku ze zmniejszeniem subwencji                  

o kwotę 41.000 zł planu wydatków Szkoły Podstawowej w Osiecznej, o kwotę 40.000 zł 

planu wydatków Zespołu Szkół w Kąkolewie, o kwotę 12.000 zł planu wydatków w Zespole 
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Szkół w Świerczynie, o kwotę 7.904 zł planu wydatków Szkolnego Schroniska 

Młodzieżowego „Morena”, a także zmiany pomiędzy paragrafami klasyfikacji budżetowej                 

w jednostkach oświatowych, tj. Zespołu Szkół w Kąkolewie, Szkoły Podstawowej                             

w Osiecznej, Przedszkolu Samorządowym w Osiecznej, Przedszkolu Samorządowym                      

w Drzeczkowie oraz Miejsko-Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej.    

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 
Dziękuję. Czy są pytania do projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej? Nie 

widzę. Dziękuję. Przedstawiam projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej 

Miasta i Gminy Osieczna na 2018 rok. Uchwała numer kolejny Rady Miejskiej w Osiecznej  

z dnia 22 marca 2018 r. w sprawie zmian w uchwale budżetowej Miasta  i Gminy Osieczna na 

2018 rok. Na podstawie odpowiednich przepisów Rada Miejska w Osiecznej uchwala, co 

następuje: 

§ 1. W budżecie Miasta i Gminy Osieczna na rok 2018 przyjętym uchwałą                                      

Nr XXXI/257/2017 Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia 21 grudnia 2017 roku wprowadza się 

następujące zmiany:  

1. Dokonuje się zmniejszenie budżetu Miasta i Gminy Osieczna na rok 2018 po stronie 

dochodów o kwotę 19.505 zł, zgodnie z załącznikiem Nr 1 do niniejszej uchwały.  

2. Dokonuje się zwiększenia budżetu Miasta i Gminy Osieczna na rok 2018 po stronie 

wydatków o kwotę 480.495 zł, zgodnie z załącznikiem Nr 2 do niniejszej uchwały.  

3. Dokonuje się zwiększenia deficytu o kwotę 500.000 zł.  

§ 2.1. § 1 ust. 1 uchwały Nr XXXI/257/2017 z dnia 21.12.2017 roku otrzymuje brzmienie:  

„1. Ustala się dochody budżetu w wysokości 38.843.116 zł, z tego:  

1) dochody bieżące w kwocie 37.729.756 zł,  

2) dochody majątkowe w kwocie 1.113.360 zł,  

zgodnie z załącznikiem Nr 1 do uchwały”.  

2. § 1 ust. 2 uchwały Nr XXXI/257/2017 z dnia 21.12.2017 roku otrzymuje brzmienie:  

„2. Dochody, o których mowa w ust. 1 obejmują w szczególności:  

1) dotacje celowe na realizację zadań z zakresu administracji rządowej i innych zadań 

zleconych gminie ustawami w kwocie 9.799.242 zł, zgodnie z załącznikiem Nr 3 do uchwały,  

2) środki na finansowanie wydatków na realizację zadań finansowanych z udziałem środków, 

o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 w kwocie 183.360 zł”.  

3. § 2 ust. 1 uchwały Nr XXXI/257/2017 z dnia 21.12.2017 roku otrzymuje brzmienie:  

„1. Ustala się wydatki budżetu w wysokości 50.463.445 zł, z tego:  

1) wydatki bieżące w kwocie 31.800.759 zł,  

2) wydatki majątkowe w kwocie 18.662.686 zł,  

zgodnie z załącznikiem Nr 2 do uchwały”.  

4. § 2 ust. 2 uchwały Nr XXXI/257/2017 z dnia 21.12.2017 roku otrzymuje brzmienie:  

„2. Wydatki budżetu, o których mowa w ust. 1 obejmują w szczególności:  

1) wydatki na realizację zadań z zakresu administracji rządowej i innych zadań 

zleconych ustawami w kwocie 9.799.242 zł, zgodnie z załącznikiem Nr 4 do uchwały,  

2) wydatki na programy finansowane z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. 

1 pkt 2 i 3 ustawy o finansach publicznych w części związanej z realizacją zadań 

jednostki samorządu terytorialnego w wysokości 1.652.804 zł,  

3) wydatki majątkowe, zgodnie z załącznikiem Nr 6 do uchwały”.  

5. § 3 uchwały Nr XXXI/257/2017 z dnia 21.12.2017 roku otrzymuje brzmienie:  

„§ 3. Różnica pomiędzy dochodami a wydatkami budżetu stanowi planowany deficyt budżetu 

w kwocie 11.620.329 zł. Źródłem pokrycia deficytu są przychody z tytułu pożyczek                            

i wolnych środków”.  

6. § 5 uchwały Nr XXXI/257/2017 z dnia 21.12.2017 roku otrzymuje brzmienie:  

„§ 5. Ustala się zestawienie planowanych kwot dotacji w kwocie 3.472.136 zł, z tego:  



30 
 

1) dotacje dla jednostek sektora finansów publicznych w wysokości 3.163.136 zł,  

2) dotacje dla jednostek spoza sektora finansów publicznych w wysokości 309.000 zł,  

zgodnie z załącznikiem Nr 7 do uchwały”.  

7. § 4 ust. 1 uchwały Nr XXXI/257/2017 z dnia 21.12.2017 roku otrzymuje brzmienie:  

„1. Określa się łączną kwotę planowanych przychodów budżetu w wysokości 11.965.058 zł,                      

z tego:  

1) z zaciągniętych pożyczek w wysokości 11.003.638 zł,  

2) z nadwyżki z lat ubiegłych w wysokości 0 zł,  

3) z wolnych środków w wysokości 961.420 zł”.  

8. § 6 uchwały Nr XXXI/257/2017 z dnia 21.12.2017 roku otrzymuje brzmienie:  

„§ 6. Tworzy się rezerwy:  

1) ogólną w wysokości 278.582 zł,  

2) celowe w wysokości 360.000 zł, z tego:  

a) na realizację zadań własnych z zakresu zarządzania kryzysowego w kwocie 100.000 zł,  

b) na realizację zadań własnych z zakresu ochrony zdrowia (realizacja programu 

profilaktycznego dotyczącego rehabilitacji mieszkańców) w kwocie 60.000 zł,  

c) na inwestycje i zakupy inwestycyjne w kwocie 200.000 zł”.  

§ 3.1. W załączniku Nr 1 „Plan dochodów budżetu Miasta i Gminy Osieczna na 2018 rok” 

dokonuje się zmian, zgodnie z załącznikiem Nr 1 do niniejszej uchwały.  

2. W Załączniku Nr 2 „Plan wydatków budżetu Miasta i Gminy Osieczna na 2018 rok” 

dokonuje się zmian, zgodnie z załącznikiem Nr 2 do niniejszej uchwały.  

3. W Załączniku Nr 6 „Plan wydatków majątkowych Miasta i Gminy Osieczna na 2018 rok” 

dokonuje się zmian, zgodnie z załącznikiem Nr 3 do niniejszej uchwały.  

4. Załącznik Nr 7 „Planowane kwoty dotacji z budżetu Miasta i Gminy Osieczna w 2018 

roku” otrzymuje brzmienie, zgodnie z załącznikiem Nr 4 do niniejszej uchwały.  

5. W Załączniku Nr 10 „Zestawienie przychodów i rozchodów budżetu Miasta i Gminy 

Osieczna na 2018 rok” dokonuje się zmian, zgodnie z załącznikiem Nr 5 do niniejszej 

uchwały.  

§ 4. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Osieczna.  

§ 5. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Wielkopolskiego. 

Do projektu uchwały dołączono także uzasadnienie. 

Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały                                      

w przedstawionym brzmieniu, proszę podnieść rękę – 13 głosów. Kto jest przeciw?                              

– 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu? – 0 głosów. Stwierdzam, że uchwała została podjęta 

jednogłośnie.  

Rada Miejska w Osiecznej w obecności 13 Radnych podjęła uchwałę Nr XXXIII/290/2018                   

z dnia 22 marca 2018 r. w sprawie zmian w uchwale budżetowej Miasta i Gminy Osieczna na 

rok 2018, która stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Zrealizowaliśmy punkt 16. Otwieram punkt 17. 

Ad. 28. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta                 

i Gminy Osieczna na lata 2018-2026.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 

Osieczna na lata 2018-2026. Czy są pytania ze strony Państwa Radnych do tego projektu 

uchwały? Nie widzę. Dziękuję. Przedstawiam projekt uchwały w powyższej sprawie. 

Uchwała numer kolejny Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia 22 marca 2018 r. w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Osieczna na lata 2018-2026. Na 

podstawie odpowiednich przepisów Rada Miejska w Osiecznej uchwala, co następuje:   
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§ 1. W Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta i Gminy Osieczna na lata 2018-2026 

przyjętej uchwałą Nr XXXI/256/2017 z dnia 21 grudnia 2017 roku, zmienionej uchwałą Rady 

Miejskiej Nr XXXII/275/2018 z dnia 8 lutego 2018 r., wprowadza się następujące zmiany:  

1) załącznik Nr 1 do uchwały Wieloletnia Prognoza Finansowa Miasta i Gminy Osieczna 

otrzymuje brzmienia, jak załącznik nr 1 do niniejszej uchwały,  

2) załącznik Nr 2 do uchwały obejmujący wykaz przedsięwzięć do Wieloletniej Prognozy 

Finansowej otrzymuje brzmienie, jak załącznik nr 2 do niniejszej uchwały.  

2. Dołącza się nowe brzmienie objaśnień przyjętych do Wieloletniej Prognozy Finansowej.  

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Osieczna.  

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały                                       

w przedstawionym kształcie, proszę podnieść rękę – 13 głosów. Kto jest przeciw?                            

– 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu? – 0 głosów. Stwierdzam, że uchwała została podjęta 

większością głosów.  

Rada Miejska w Osiecznej w obecności 13 Radnych podjęła uchwałę Nr XXXIII/291/2018                   

z dnia 22 marca 2018 r. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 

Osieczna na lata 2017-2026 stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki:  
Zamykam punkt 28. Otwieram punkt 29 porządku obrad. 

 

O godz. 15.10 salę obrad opuściła Pani Radna Renata Helińska. Stan Radnych Rady Miejskiej 

na sali obrad to 12 Radnych. 

 

Ad. 29. Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i zapytania Radnych – informacja 

Przewodniczącego Rady Miejskiej w Osiecznej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Informuję, że na XXXII sesji Rady Miejskiej w Osiecznej w dniu 8 lutego 2018 r. interpelacji 

nie zgłoszono. 

Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej stanowi załącznik nr 26 do niniejszego 

protokołu.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 
Na dzisiejszej sesji interpelacji nie zgłoszono. O odpowiedź na zgłoszone zapytania proszę 

Pana Burmistrza. Proszę. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Pan Radny Skrzypek skierował na moje ręce petycję związaną z budową ścieżki rowerowej 

przy pasie drogi powiatowej między Świerczyną a Ziemnicami. Odpowiedź na petycję została 

przekazana Panu Radnemu. Państwu również odczytam treść udzielonej odpowiedzi. 

Odpowiadając na petycję w wiadomej sprawie pragnę poinformować, że przedmiotowy pas 

drogowy stanowi własność Powiatu Leszczyńskiego, stąd odpowiedzialnym za stan 

nawierzchni jezdni i pobocza jest zarządca drogi. Również potencjalna przebudowa drogi 

polegająca na budowie ciągu pieszo-rowerowego jest w gestii właściciela tego terenu. 

Jednakże mając na względzie zwiększające się natężenie ruchu drogowego, a z tym związane 

współczesne trendy w zakresie rozwiązań komunikacyjnych, zdecydowaliśmy się na 

wprowadzenie programu budowy ścieżek rowerowych na terenie naszej Gminy. W ramach 

tego programu, m.in. przygotowujemy dokumentację, która umożliwi pobudowanie ścieżki na 

odcinku Osieczna-Berdychowo-Świerczyna-Ziemnice. Chciałbym zaznaczyć, że realizacja 

tak znacznego przedsięwzięcia wymagać będzie współpracy pomiędzy Gminą Osieczna                       

a Powiatem Leszczyńskim oraz wsparcia finansowego ze źródeł zewnętrznych. Dziękuję.    
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Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Proszę Państwa, zrealizowaliśmy punkt 28. Przystępujemy do wolnych głosów                     

i wniosków.  

Ad. 29. Wolne głosy i wnioski. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Zapraszam Państwa na wyjazd samorządowy do Karpacza w dniach 13-15 kwietnia br. 

Zapisy na wyjazd i wpłaty przyjmuje Pan Sekretarz. Pani Przewodnicząca Zofia Biała. 

Proszę. 

Radna Rady Miejskiej Pani Zofia Biała: 

Przypominam członkom Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia o posiedzeniu w dniu 27 marca 

br. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Kto z Państwa Radnych chciałby jeszcze zabrać głos w punkcie wolne głosy i wnioski? Nie 

widzę. Dziękuję. Zamykam punkt 29. W punkcie 30 przystąpimy do głosowania nad 

przyjęciem protokołu ostatniej sesji Rady Miejskiej. 

Ad. 30. Przyjęcie protokołu ostatniego posiedzenia Rady Miejskiej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Poddaję pod głosowanie przyjęcie protokołu XXXII sesji Rady Miejskiej. Kto z Państwa 

Radnych jest za jego przyjęciem, proszę podnieść rękę – 12 głosów. Kto jest przeciw?                     

– 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu? – 0 głosów. Dziękuję. Stwierdzam, że Rada Miejska 

w Osiecznej w obecności 12 Radnych jednomyślnie przyjęła protokół XXXII sesji. Zamykam 

punkt 30. Przystępujemy do zakończenia obrad Rady Miejskiej. 

Ad. 31. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Zamykam obrady XXXIII sesji Rady Miejskiej. Dziękuję Państwu za obecność i pracę na 

sesji oraz życzę Państwu wesołych, pogodnych i miłych Świąt. 
 
 
 
 
 

           Protokołowała:                                         Przewodniczący obrad:                  

 

       Małgorzata Nowak                                                  Roman Lewicki 


